
FOTOKNIHA_VHS_1964-1986_ČTVRTÝ_DÍL_HISTORIE_VHS_srpen_2021 Stránka 1 

VYSOKOHORSKÉ SPORTY BRNO – HISTORIE MEZI LÉTY 1964 - 1986 

4. DÍL FOTOKNIHY – HISTORIE OD ZALOŽENÍ VHS DO ROKU 1987 

 

Autoři:    Miroslav Kelbl – Otík a Martin Šarbort 

                                                                                  První vydání       1.srpna 2021. 

1. ÚVOD 

 
Ahoj, současný nebo minulý člene Vysokohorských sportů Brno.  

Máš před sebou nejstarší historii Tělovýchovné jednoty Vysokohorské sporty Brno (dále jen TJ 

VHS nebo jen jednoty), jak se ji podařilo sepsat podle původních výročních zpráv a zápisů z 

výborových schůzí.  

     Tento čtvrtý díl Fotoknihy VHS navazuje na první díl Fotoknihy s fotografiemi, na druhý díl 

fotoknihy – Popis fotografií a na třetí díl fotoknihy Historie rekonstrukce Medvědí chaty. 

     Za první roky předseda Zdeněk Zlámal, členové výboru jednoty a aktivní členové vytvořili sportovní 

a pracovní život jednoty. Vznikly pravidelné sportovní akce, vedlejší hospodářství přinášelo nutné 

peníze pro provoz jednoty, byla koupena Medvědí chata, postupně byly koupeny autobusy a nakonec 

chalupa na Blatinách. Za těmito viditelnými aktivitami stálo v pozadí finanční hospodaření, které bylo 

základem úspěšného života jednoty. Kontrolní a revizní komise hlídala činnost jednoty a jejího 

hospodaření. 

     Přejeme Ti, dávný člene jednoty, pěkné vzpomínání na mládí v jednotě VHS 

     a Tobě, mladý člene VHS zapsaného spolku, objevování úžasné historie VHS. 

 

            S přátelským pozdravem „Hore zdar“ 

 

                                                                              Mirek – Otík a Martin  
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Přestavení autorů: 

       
V září 2020 ve Vysokých Tatrách se Otík a Martin dohodli na sepsání nejstarší historie VHS. 

Miroslav Kelbl – Otík: V roce 1964 byl zakládajícím členem horolezeckého oddílu Jiskra v TJ Spoj 

Medlánky, jako host byl přítomen na ustavující schůzi VHS v červnu roku 1967, vstoupil do VHS 

společně s oddílem Jiskra v květnu 1968, byl členem výboru VHS od roku 1969 do roku 2009, 

tedy neuvěřitelných 41 roků. V roce 2021 je Otík dosud členem VHS a členem oddílu Jiskra. 

Ing. Martin Šarbort: Vstoupil do VHS v roce 1974, v roce 1975 byl zakládajícím členem oddílu 

Wibram, v roce 1998 přešel do oddílu Jiskra, byl členem výboru VHS od 2005 do 2009.  

V roce 2021 je Martin dosud členem VHS a členem oddílu Jiskra. 

Historické dokumenty 

Sepsání historie VHS bylo umožněno díky vzornému uložení výročních zpráv a zápisů výborových 

schůzí zatím neznámým členem výboru někdy v minulosti: 

- mapa = složka 2a – Zápisy z výročních konferencí 

- mapa = složka 2b – Výroční zprávy TJ VHS od roku 1967 do roku 1978.  

                                     Chybí Výroční zprávy za roky 1972 a 1973. 

- mapa = složka 2b – Výroční zprávy TJ VHS od roku 1979 do roku 1987 

- mapa = složka 2c – Výroční zprávy KRK (Kontrolně revizní komise v TJ VHS) 

- pět map = pět složek 3a – Zápisy ze schůze výboru od 1967 do 1986.  
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2. Založení VHS v roce 1967 

 2.1 Přípravný výbor 
Založení Vysokohorských sportů Brno připravili členové přípravného výboru ve složení: 

Ing. Dr. Zdeněk Zlámal, CSc.  

Ing. Šplíchal St. 

Ing. Mojmír Tichák - Kazimír 

Dne 2.6.1967 napsal Dr. Zdeněk Zlámal na Městský výbor Český svazu tělesné výchovy (dále jen 

ČSTV) v Brně o ustavující schůzi „Tělovýchovné jednoty Vysokohorské sporty Brno“ naplánované na 

15.6.1967. 

2.2 Ustavující členská schůze specializované Tělovýchovné jednoty 

„Vysokohorské sporty Brno“ konaná dne 15.června 1967 
 

Citace z obsahu schůze: 

Dr. Zlámal podal zprávu o činnosti přípravného výboru. 

Dr. Zlámal připojil stručný a výstižný plán činnosti ustavující se jednoty. 

Účastníci ustavující schůze schválili hlasováním práci přípravného výboru a zvolili výbor a revizní 

komisi v následujícím složení: 

Předseda   Dr. Ing. Zdeněk Zlámal, CSc. 

místopředseda a metodik Ing. Arch. Mojmír Tichák 

Jednatel a pokladník  Ing. St. Šplíchal 

Kulturně-propagační referent Jan Auermüller 

Správce materiálu  Jiří Trnka 

Zvolení členové výboru byli členy ČSTV a přišli z tělovýchovných jednot Spoj Brno a Spartak KSB.  

(KSB znamená Královopolská strojírna Brno). 

Předsedkyně revizní komise: Ing. B. Brychová 

Člen revizní komise:  Dr. Josef Krejčí a Vlastimil Staněk 

Ustavující členská schůze se uskutečnila na sekretariátě ČSTV v Brně na Zámečnické ulici č.2. 

2.3 Zakládající členové VHS podle presenční listiny 
 

1.Polách, 2.Šplíchalová, 3.Kotasová, 4.Kotas, 5.Čaderská, 6.Čaderský, 7.Josef Majer, 8.Dostál, 

9.Dostálová, 10.Brychová,  

11.Zdeněk Zlámal, 12.Zdeněk Stubley, 13.Richard Rokos, 14.Šplíchal, 15.Krejčí J., 16.Krejčí I., 

17.Rolenc, 18.Kokta, 19.Krkoška, 20.Tománek, 

21.Mojmír Tichák, 22.Michal Kryštof, 23.Jan Kryštof - Jenis, 24.Jiří Trnka, 25.Pavel Trnka, 26.Jaroslav 

Milion, 27.Milionová, 28.Jaroslav Ventruba, 29.Vlastimil Staněk - Ježek, 30.Grepl,  

31.Kramplová, 32.Tichá, 33.Ptáčníková, 34.Kociánová, 35.Jiří Šteflíček, 36.Mojmír Háňka, 

37.Auermüllerová, 38.Jan Auermüller, 39.Klimeš, 40.Strouhal a 41.Miroslav Gloser. 

Bylo celkem 41 zakládajících členů Vysokohorských sportů Brno.  

Na ustavující schůzi bylo přítomno 27 členů z 41 zakládajících členů.  
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3. Vzpomínky pamětníků na založení TJ VHS a na první roky TJ VHS 
 

Následující vzpomínky jsou přesně zapsány podle vyjádření mluvčích.  

( 1 )   Miroslav Mrkývka vzpomínal dne 18.12.2018:  

VHS vzniká z popudu členů Horolezeckého oddílu Slovan Černá Pole Brno.  

Čelní zakladatelé v letech 1965 – 1966: Dr. Ing. Zdeněk Zlámal (Bača), Ing. Mojmír Tichák (Kazimír) a 

Ing.Slávek Pánek. Vedení se schází v prostorách Výzkumného ústavu makromolekulární chemie (dále 

VÚMCH = Vůmachu). Je zajištěna možnost schůzovat v prostorách klubu VÚMCH na Francouzské 

ulici. 

Někteří členové: bratři Trkovi, Miroslav Myška, František Střeštík (Mapsklub). 

Do VHS vstupují v průběhu let 1966 – 1968 oddíly: 

HO TJ Královo Pole: Luděk Pořízek, Ing. Ladislav Frydrýšek, bratři Dobešové, bratři Pátkové (oddíl 

Královo Pole). 

HO TJ Jiskra Medlánky: Jan Slavík, Miroslav Kelbl, Petr Rampl, Ladislav Havlásek (oddíl Jiskra). 

HO TJ Slávia – Technika Brno: Miroslav Mrkývka, Jiří Růžička, Ing. Josef Borkovec, Jiří Šťastný (oddíl 

Slávia). 

Později, asi v roce 1970 přichází do VHS turistická skupina vedená Ing. Janem Kryštofem. 

V roce 1972 vzniká horolezecká škola VHS. První běh: lektoři: Miroslav Mrkývka, Jiří Šťastný, Jiří 

Šteflíček, Jiří Růžička, Ing. Josef Borkovec. 

V roce 1973 vzniká oddíl mládeže VHS – vedoucí Ing. Jaroslav Janíček. 

VHS (Vysokohorské sporty) koupily Medvědí boudu, vybudovali klubovnu na Francouzské ulici, 

klubovnu v Králově Poli na ulici Antonína Macka 2 a chalupu na Blatinách. 

Veškeré budování a rekonstrukce byla na bedrech především členů oddílu Jiskra VHS!!! 

( 2 )   Miroslav Kelbl – Otík dne 21.3.2021:  

Za sebe bych jenom zatím poznamenal, že jsem se snažil vzpomenout na doplnění seznamu 

zakládajících členů VHS-mezi těmi 14ti chybějícími jsou Špičák, Tauvinkel, Slavík a moje maličkost. 

( 3 )   „Memoriál Zdeňka Kašpara“ napsal Jenis Kryštof ve Výroční zprávě za rok 1971 

Jména memoriálů bývají pro nezasvěcené i z vlastních sportovních odvětví tajemná. Kdo byl třeba 

Evžen Rosický v lehké atletice, ví pár lidí. Většinou to totiž bývají, kteří zářili na poli sportovních 

úspěchů jen jako hvězdy druhé velikosti. Jejich velikost patří do jiného horizontu a je přímo měřitelná 

počtem lidí, které svou činností ať přímo nebo nepřímo ovlivnili a „zavinili“, že dělají to, co dnes 

dělají. A těch lidí je v naší jednotě nemálo, v přímé linii téměř celá Jiskra, část Mapsu a Šestky a 

v nepřímé linii zbytek Šestky a skoro polovinu Mapsu. Jak to? No, 15.května 1960 se tehdejší 

Kašparův turistický oddíl vypravil na Den otevřených skal na Pálavu a zůstal u lezení. Protože se 

nechtěl rozdělit do již existujících oddílů, založil nový, v té době 4.brněnský horolezecký oddíl, potýkal 

se nějaký čas s neexistencí vlastních cvičitelů, ale když vznikla myšlenka sjednotit brněnské 

horolezectví a došlo k založení TJ VHS společně s polovinou královopolského oddílu (bývalý oddíl II), 

byl to již řádný horolezecký oddíl. Kašpar v té době už nežil, ale zůstala tu po něm hromada lidí 

zanícených pro věc. No a 21.11.1971 pořádal TJ z pověření Krajského horolezeckého svazu již 

IX.ročník memoriálu orientačního běhu Z.Kašpara. (Pozn. Zkráceno.)       
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( 4 ) Helena Zlámalová:   Vzpomínky k založení TJ VHS. 

 

Helena a Zdeněk Zlámalovi 

 

Vážení čtenáři, 

byla jsem vyzvána, abych vzpomínala. Všechny důležité milníky vyplývající z archivovaných 

dokumentů TJ VHS byly díky Martinovi a Otíkovi už popsány. Odvedli oba záslužnou práci. I já mám 

osobní vzpomínky na lezecké výjezdy do hor nebo lyžařské zájezdy. 

Pokusím se však o jiný pohled. Něco jsem už sama zažila a něco znám z vyprávění. S manželem 

Zdeňkem Zlámalem jsem se seznámila až v r. 1970, tedy později než TJ VHS vznikla. Byl chemický 

inženýr s doktorátem a pracoval jako vědecký pracovník ve Výzkumném ústavu makromolekulární 

chemie (VÚMCH) v Brně. 
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Především musím připomenout, že jsme žili ve velmi odlišné době.  

Všichni si odpracovávali určenou pracovní dobu více či méně intenzivně a pak co nejrychleji utíkali od 

všední šedi k činnostem, které je naplňovaly a ze kterých měli radost. U Zdeňka se touto zálibou stali 

kamarádi v  horolezeckém sportu. Ve své vědecké práci velmi rychle poznal, že snaha při dosahování 

výsledků v nových vynálezech končí byrokracií na patentových úřadech, a když už bylo patentu 

dosaženo, okolní svět pokročil ve výzkumech mnohem dále. Taková byla realita a proto se jeho 

myšlenky a vize začaly uplatňovat jinde. Vždy říkával, že na modelu TJ VHS, kterou budoval, si 

dokazuje schopnost řízení firmy nebo společnosti, v jiné době tržního hospodářství. Ale je nutné 

dodat, že měl kolem sebe kamarády, které svými myšlenkami dokázal nadchnout a kteří mu v tom 

pomáhali.  

Kdo se v té době chtěl věnovat nějakému sportu, byl většinou registrován v nějaké tělovýchovné 

jednotě, která byla různě bohatá, podle toho, jak atraktivní byl hlavní sport. Sport tedy řídila 

hierarchie výborů až po ÚV ČSTV (Ústřední výbor československého svazu tělesné výchovy) a od toho 

se vyvíjela další činnost. Také byly některé sporty zahrnuty pod hlavičkou SVAZARM, což byl Svaz pro 

spolupráci s armádou. Samostatně asi přetrval z předválečné doby KČT (Klub českých turistů). Moc se 

toho tedy nemohlo. Skupiny horolezců či turistů, dá se říct, že živořily při těchto TJ (např. SPARTAK 

KSB (Královo pole), SLAVIA technika, SPOJ Medlánky, atd.).  Tyto malé lezecké oddíly žily vlastním 

životem a jejich členové se vzájemně potkávali s dalšími kamarády na cvičných skalách kolem Brna, 

zejména Pálavě, Vysočině, Wilsonce atd. Ti zkušenější jezdili už vlakem do Vysokých Tater. Dnes už 

přesně nevíme, kdo tehdy první vyslovil myšlenku sjednotit malé brněnské oddíly do specializované 

TJ. Jisté je, že Zdeněk Zlámal začal na sjednocení oddílů pracovat a kamarádi mu pomáhali všechny 

jeho vize naplnit až do dnešní podoby VHS. Pokud vím, tak do VHS tehdy nevstoupila LOKOMOTIVA 

Brno a to z důvodů, že jejich mateřská TJ členům zajišťovala zdarma nebo velmi levné cestování 

vlakem. Také horolezci ve ZBROJOVCE Brno se nepřipojili, asi měli dobré zázemí. Ostatní se domluvili 

a v nové TJ si ponechali názvy svých oddílů, případně založili nové. Po určitou dobu působili ve VHS 

také horolezci z Nového Města na Moravě a ze Žďáru n/S. v oddíle Vysočina. Zdeněk věnoval všechen 

volný čas TJ, vymýšlel všechny novoty, které už byly popsány. 

Později jsem říkala, že se oženil s VHS a určitě jsem nebyla sama. Tátové neustále něco řešili, 

schůzovali a domů přicházeli až ve večerních hodinách. Dovolím si zde napsat osobní vzpomínku, kdy 

v neděli navečer stojím s miminem v náručí před Blatinskou chalupou. Přijela jsem ze Samotína, 

abychom už odjeli do Brna. Noru už bych ráda viděla vykoupanou v postýlce, Zdeněk visí někde na 

střeše. Brečím a prosím, abychom už jeli. Nejde to, nemůže, dokud se práce nedokončí. Nakonec mne 

odvezl kamarád z Podlesí a Zdeněk přijel domů někdy po půlnoci. 

V prvních letech existence VHS byla možná doba v několika ohledech lepší než dnes. Mohlo se 

celoročně lézt na Pálavě, mohlo se zde tábořit stejně jako pod cvičnými skalami všude jinde. Také ve 

Vysokých Tatrách byla v dolinách vyhrazená tábořiště a mohlo se i bivakovat. Na tato místa se jezdilo 

společně, ať už vlakem nebo později autobusem. Píši to proto, že v takových kolektivech se zažívalo 

neuvěřitelné množství legrace, kamarádi vždy našli parťáka k lezení, navazovaly se nové známosti a 

vymýšlely pitomosti. Všichni na to mají pěkné vzpomínky. Ale zase jsme nikam nemohli za hranice, až 

později a to s příslušnými povoleními. A tak jsme rádi jezdili do Vysokých Tater. Tenkrát ještě v rámci 

společné republiky se Slováky. Jsou to jedinečné velehory, jak říkali chlapci z Horské služby. Jsou to 

jediné velehory na světě se vším velehorským na tak malém prostoru! 
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A jak to bylo s Blatinami?  Hurá! Zdenál (Bača) koupil chalupu na Samotíně! Ideální poloha mezi 

skálou a hospodou. Tenkrát byla hospoda pana Emila Tlustoše, také „U partyzána“, na opačné straně 

naší chalupy, než je dnes hospoda „U Kolouška“. 

A tak horolezecký národ přespával o víkendech v naší polorozpadlé chalupě všude. Půdy byly 

naplněny a návraty z hospody bujaré. Také lyžařské závody, později Mauglího memoriál, se v prvních 

letech konání provozovaly od naší chalupy, kde bylo vybudováno provizorní zázemí.  Bylo to fajn, ale 

bohužel se to později neslučovalo s naším rodinným životem. Po smrti majitele jsme začali opravovat 

i spodní část stavení. A tak nastala chvíle pro hledání jiného útočiště pro horolezce.  Příležitost přišla 

v podobě statku p. Bouška uprostřed Blatin.  Zůstal sám a stáří pak prožil u své dcery ve Sněžném. 

Vzpomínám, jak jsme poprvé statek procházeli. Byla to hrůza!  K obývání byla jen kuchyň a přilehlá 

místnost. Vše ostatní skoro rozpadlé hospodářské budovy, vše zarostlé kopřivami.  Kupodivu 

kamarádi se do toho s nadšením pustili!  Samozřejmě byla spousta těch, kterým se to moc nelíbilo a 

raději by byli na skalách. Myslím však, že později všichni ocenili to, že statek přes všechny peripetie 

dobudovali a začal sloužit celým rodinám. 

Postupem doby přenechal Zdeněk vedení ve VHS mladším. Zůstával na milovaném Samotíně, a i když 

ho trápily nemoci, tak po r. 1989, velmi intenzivně pomáhal začínajícím živnostníkům z okolí. Stal se 

takovým místním daňovým poradcem. 

V závěru mého povídání vám všem přeji, abyste s radostí a úctou užívali vše, co bylo ve VHS 

vybudováno, byli rozvážní v životě i na laně a mohli v pokročilejším věku také vzpomínat. 

Samotín, červen 2021   

 

( 5 ) Martin Šarbort: Můj první rok 1974/75 ve VHS očima nováčka a druhý rok 1975/76 očima 

nadšence 

     V září 1974 jsem stoupil do VHS a do horoškoly. S kolektivem horoškoly jsem se během podzimu 

zúčastnil prvních výcviků v lezení na Pálavě a na Vysočině, „Posledního slanění“ na Pálavě a večerního 

posezení ve vinném sklípku. Rok jsme zakončili Mikulášskou besídkou na Muchově boudě 

v Mariánském údolí u Brna. Chodili jsme do tělocvičny na kondiční cvičení. V lednu začalo lyžování na 

běžkách. V březnu jsme jeli na zimní zájezd do Vysokých Tater na Popradské Pleso, kde nám dělali 

instruktory členové oddílu Jiskra a členové horoškoly z podzimu 1973.  

Celé jaro jsme lezli na moravských cvičných skalách. V létě jsme jeli do Vysokých Tater na letní 

stanový tábor u Sliezského domu a v září na pobyt na Brnčálce, tj. na Chatě při Zelenom plese. 

V říjnu 1975 jsem se stal zakládajícím členem oddílu Wibram na ustavující schůzi na Medvědí chatě. 

      V prosinci 1975 jsem se zúčastnil cvičitelského (=instruktorského ) kurzu IV.třídy na Sliezskom 

dome. V prosinci jsme jeli s Wibramem na silvestrovský pobyt do polských Vysokých Tater. Při 

silvestrovském výstupu na vrchol Svinica a při sestupu z vrcholu jsem byl poprvé vyčerpán na hranici 

usnutí v mraze na sněhu, stejně na tom byl můj spolulezec Ivo Keclík. V březnu 1976 nás 12 členů 

oddílu Wibram jelo na zimní týdenní stanový tábor do Doliny Zeleného plesa. Během tábora jsme 

lezli, ale noční mrazy okolo mínus 20°C nám způsobily omrzliny. Během jara jsme lezli na moravských 

skalách a na písku. S Wibramem jsme jeli v červenci 1976 na přechod bulharského pohoří Rila, 

v srpnu na chatu Váhu a v září na Chatu při Zelenom plese. Byly to úžasné dva roky plné zážitků a 

kamarádství. A další moje nádherné roky ve VHS následovaly.  
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4. Členové výboru TJ VHS od 1967 do roku 1987 
 

( 1 )   Výborová schůze 10.1.1968: Ing. Šplíchal rezignoval na funkci jednatele a odešel z výboru TJ. 

Výbor schválil návrh obsazení funkce jednatele Mílou Kotasovou. Předseda Zlámal nabídl Ing. 

Auermüllerovi výkon funkce hospodáře ve výboru. 

( 2 )   Výroční členská schůze TJ VHS Brno konaná 21.2.1968 nevolila výbor TJ VHS:  

Hlasováním byla schválena kooptace M.Kotasové do výboru místo resignovavšího Ing. Šplíchala. 

( 3 )   Výborová schůze 22.5.1968: Do výboru byli kooptováni Miroslav Mrkývka za oddíl Slávie a Jan 

Slavík za oddíl Jiskra. Oba oddíly byly na výborové schůzi založeny. 

( 4 )   Výborová schůze 2.9.1968: Vzhledem k mateřské dovolené Kotasové pověřil výbor výkonem 

funkce jednatele M.Mrkývku. Agendu matrikáře přebírá Ticháková.  

( 5 )   Výborová schůze 7.1.1969: Jednatel Ing. Šplíchal podává zprávu o volbách ve VHS. První kolo je 

ukončeno, 103 členů VHS odvolilo, což je 68,5 %, volby jsou tedy platné. 

( 6 )   Výroční členská schůze TJ VHS Brno konaná 26.2.1969 zvolila ve druhém kole voleb nový 

výbor:  

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal CSc.  

místopředseda    Jan Slavík 

hospodář    Ing. Jan Auermüller 

jednatel    Olga Sedláková 

metodik    Jiří Šťastný 

referent pro materiál   Miroslav Mrkývka 

referent pro sportovní zájezdy   Miloš Sedláček 

referent pro informace a propagaci Miroslav Kelbl 

referent pro zařizování klubu  Stanislav Štěpánek.  

Dva náhradníci: Trnka a Myška. Na volební listině bylo 133 členů, odvolilo 115 členů, tj. 86%.  

Členové revizní komise po jednom členu z každého oddílu: Pavel Galle (Slávie), Marie Brlková 

(Kr.Pole), Ant.Doležel (II), Vladislav Sýkora (Jiskra), Jan Krajíček (Mapsklub). 

Dr. Zlámal, jako předseda nového výboru, poděkoval bývalým členům výboru - hlavně Tichákovi, 

který vykonal velkou práci v ideologických i organizačních záležitostech. 

( 7 )   Zápisy z výborových schůzí a z výročních konferencí: 

od roku 1967 do roku 1971 zapisovaly Brychová, Dvořáčková, Kotasová, Výmyslická, Paulová,  

od roku 1972 do roku 1986 zapisovala Helena Zlámalová, výjimečně zápis napsal Zdeněk Zlámal.  

Následné změny ve výboru: 

( 8 )   Funkci matrikáře od 10.6.1969 vykonává místo D.Tichákové O.Sedláková. 

( 9 )   Výborová schůze 9.9.1969: Dr. Zlámal navrhl v duchu volebního řádu řádně zvoleného 

náhradníka Miroslava Myšku za Štěpánka, který je na vojně, do výboru. Většinou hlasů to bylo 

schváleno. 

( 10 )   Výborová schůze 7.10.1969: Výbor schvaluje, aby M.Myška zastával funkci zájezdového 

referenta (pro zahraniční zájezdy). Sedláček převezme od M.Kelbla propagaci. Kelbl povede evidenci 

výstupů a pod. 
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( 11 )   Výroční členská schůze TJ VHS Brno konaná 12.2.1970 nevolila výbor TJ VHS. 

( 12 )   Výborová schůze 3.3.1970: Sedláková předala vedení matriky TJ Sedláčkovi.  

( 13 )   Výborová schůze 4.8.1970: Jednatelka Sedláková odchází na mateřskou dovolenou. Zlámal 

navrhl na funkci jednatele Jana Rychnovského – Manuela. Výbor návrh odsouhlasil. J.Rychnovský byl 

kooptován do výboru ve funkci jednatele. 

( 14 )   Výborová schůze 1.9.1970: Do direktoria vedlejšího hospodářství byl za odcházející 

Sedláčkovou kooptován Jiří Šťastný. 

( 15 )   Výroční členská schůze TJ VHS Brno konaná 11.2.1971 zvolila ve druhém kole voleb nový 

výbor: 

Předseda      Dr. Ing. Zdeněk Zlámal CSc. 

místopředseda pro sportovní činnost  Miroslav Mrkývka 

místopředseda pro technický úsek  Jan Slavík 

metodik TJ     Luděk Pořízek 

referent zahraničních zájezdů   Miroslav Myška 

kartotéka výstupů a vedení výkonnostního družstva  Jiří Růžička 

jednatel TJ     Jan Rychnovský 

hospodář TJ     Paul 

náhradník sportovního úseku   Jiří Šťastný 

náhradník technického úseku   Suchý 

spolupracovník technického úseku  Sedláček (matrikář) 

Revizní komise:  Jan Auermüller, Jiří Pernica, Slavíček, Staníček, Štěpánek St., Kotasová.  

Odvolilo 173 voličů, z 195 možných.  

Mrkývka byl současně pověřen zajišťováním nových členů a výcviku nováčků a správou sportovního 

materiálu. 

Jan Slavík ve své funkci bude ještě zajišťovat autobusovou a nákladní dopravu pro TJ. 

Rozdělení funkcí je uvedeno v zápisu z výborové schůze ze dne 2.3.1971. 

( 16 )   Výroční schůze TJ VHS konaná dne 15.2.1973 zvolila výbor na funkční období 1973/74, které 

bylo usnesením ve všech složkách prodlouženo o 1 rok – na rok 1975.(Spartakiáda). 

Předseda     Dr. Ing. Zlámal 

Místopředseda     Jan Slavík 

Místopředseda     Miroslav Mrkývka 

Hospodář     Josef Suchý 

Politicko-výchovný úsek   Miroslav Kelbl 

Jednatel     Jan Rychnovský 

Členové výboru     Jiří Šteflíček a Ing. Lad.Dobeš, Pátek, Medková 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda -  Ing. Jan Auermüller, nástupce Jiří Šteflíček starší 

členové    Ing.Zdeněk Kovář, Jiří Dušek, Kravál, Jiří Pernica, nástupce za Šteflíčka byl J.Bílý. 

( 17 )   Výroční schůze konaná dne 12.2.1976 zvolila 11-ti členný výbor 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

Místopředseda     Miroslav Kelbl 

Jednatel     Jan Rychnovský 
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Hospodář     Josef Suchý 

Zástupce hospodáře    Jitka Vranková 

Materiálový hospodář:    Martin Linhart 

Zdravotník     Eva Olejníková 

Výstavba     Hana Večeřová 

Politicko-výchovný    Zora Eibelová 

Metodik     Petr Rampl 

Evidence výstupů    Petr Ditrych 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Jiří Šteflíček starší, členové Miloš Svítil a Miroslav Štourač. 

( 18 )   Výroční schůze konaná dne 10.2.1977 zvolila nové členy výboru a revizní komise za členy, 

kteří odstoupili. Složení doplněného výboru: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

Místopředseda     Miroslav Kelbl 

Hospodář     Jiří Šteflíček senior 

Zástupce hospodáře    Jitka Vranková 

Jednatel     Jan Rychnovský 

Výstavba     Antonín Doležel 

Metodik     Petr Rampl 

Evidence výstupů    Pavel Starý 

Politicko-výchovný    Věra Trejbalová 

Materiálový hospodář    Josef Plášek 

Zdravotník     Eva Suchánková 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Miloš Svítil, Vladimír Kahle, Jana Rusňáková. 

( 19 )   Výroční schůze konaná dne 9.2.1978 zvolila nový výbor: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     Jan Rychnovský 

Výstavba     Antonín Doležel 

Metodik     Vlado Dostal 

Soutěže     Ivana Fialová 

Výkonnostní stupně    Pavel Starý 

Politicko-výchovný    Věra Trejbalová 

Materiálový hospodář    Jaromír Cetl 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Miloš Svítil, Vladimír Kahle, Jana Rusňáková, Ivan Rézler. 

Koncem roku 1978 odešel z výboru Jan Rychnovský ze zdravotních důvodů. 
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( 20 )   Výroční schůze konaná dne 8.2.1979 vzala na vědomí rezignaci Jana Rychnovského a Pláška 

a vzala na vědomí kooptaci J.Cetla a Hájové do výboru. V roce 1979 výbor pracoval ve složení: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     O.Hájková 

Výstavba     Antonín Doležel 

Metodik     Vlado Dostal 

Soutěže     Ivana Fialová 

Kvalifikace     Pavel Starý 

Politicko-výchovný    Věra Trejbalová 

Materiálový hospodář    Jaromír Cetl 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Miloš Svítil, Vladimír Kahle, Jana Rusňáková, Ivan Rézler. 

( 21 )   Výroční schůze konaná dne 14.2.1980. Uskutečnily se doplňovací volby.  

Výbor v roce 1980 pracoval ve složení: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     O.Hájková 

Metodik     Vlado Dostal 

Výstavba     Jan Slavík 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Materiálový hospodář    Jaromír Cetl 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Soutěže     L.Liška 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Vladimír Kahle, Ivan Rézler, Vladimír Houdek, Zdena Požárová. 

( 22 )   Výroční schůze konaná dne 12.2.1981. Byl zvolen nový výbor ve složení: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     D.Bohatová 

Metodik     Vlado Dostal 

Výstavba     Jan Slavík 

Politicko-výchovný    Karel Chrobáček 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Soutěže     L.Liška 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Vladimír Kahle, Ivan Rézler, Vladimír Houdek, Zdena Požárová. 
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Potíže nastaly hned v květnu, kdy M.Kelbl odešel služebně do Iráku a jeho povinnosti si museli 

rozdělit ostatní členové výboru TJ. Úplně nahradit ho však nedokázali. V závěru roku požádali o 

uvolnění z funkcí K.Chrobáček a L.Liška.  

( 23 )   Výroční schůze konaná dne 11.2.1982. Uskutečnily se doplňovací volby.  

Výbor v roce 1982 pracoval ve složení: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     D.Bohatová 

Metodik     Vlado Dostal 

Výstavba     Jan Slavík 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Soutěže     Ivo Keclík 

Člen výboru     Jarka Baxantová 

V druhé polovině roku se vrátil M.Kelbl z dlouhodobého pobytu v Iráku a ujal své práce ve výboru. O 

uvolnění z výboru požádal Ivo Keclík. 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Vladimír Kahle, Ivan Rézler, Vladimír Houdek, Zdena Požárová. 

( 24 )   Výroční schůze konaná dne 10.2.1983 zvolila nový výbor na tříleté období:  

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

I.Místopředseda    Miroslav Kelbl 

II.Místopředseda    Jiří Šteflíček senior 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     D.Bohatová 

Politicko-výchovná práce a propagace  Jarka Baxantová 

Soutěže     Zdena Balcarová 

Metodik     Vlado Dostal 

Výstavba     Jan Slavík 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Výkonnostní stupně    Pavel Starý 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Ivan Rézler, Vladimír Houdek, Gustav Řehůřek, M.Svoboda. 

( 25 )   Výroční schůze konaná dne 9.2.1984: výbor se nezměnil. 

( 26 )   Výroční schůze konaná dne 14.2.1985: výbor se neměnil. 

Po výroční konferenci v únoru 1985 pracoval výbor ve stejném složení, jak byl zvolen v roce 1983. 

V listopadu odešel do důchodu Šteflíček a ve výboru TJ ho nahradil Ladislav Krejčí. 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

Místopředseda     Miroslav Kelbl 

Hospodář     Jitka Vranková 
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Jednatel     D.Bohatová 

Metodik     Vlado Dostal 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Výcvik nováčků     Ladislav Krejčí 

Politicko-výchovná práce a propagace  Jarka Baxantová 

Výstavba     Jan Slavík 

Soutěže     Zdena Balcarová 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Ivan Rézler, Vladimír Houdek, Gustav Řehůřek, M.Svoboda. 

( 27 )   Výroční schůze konaná dne 8.2.1986 poprvé na Blatinách. Byl zvolen staronový výbor: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

Místopředseda     Miroslav Kelbl 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     D.Bohatová 

Metodik     Vlado Dostal 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Výcvik nováčků     Ladislav Krejčí 

Politicko-výchovná práce a propagace  Jarka Baxantová 

Výstavba     Jan Slavík 

Soutěže     Zdena Balcarová 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Ivan Rézler, Gustav Řehůřek, P.Liščínský, P.Koubek. 

( 28 )   Výroční schůze konaná dne 7.2.1987 na Blatinách: výbor se nezměnil. 

V průběhu roku 1987 došlo ve výboru TJ k několika změnám. Odešla Danuška Bohatová.  

Zde je výsledný seznam výboru: 

Předseda     Dr. Ing. Zdeněk Zlámal 

Místopředseda     Miroslav Kelbl 

Hospodář     Jitka Vranková 

Jednatel     Milan Černošek 

Metodik     Vlado Dostal 

Sportovní kvalifikace    Pavel Starý 

Evidence výstupů    Pavel Smutný 

Výcvik nováčků     Ladislav Krejčí 

Politicko-výchovná práce a propagace  Jarka Baxantová 

Výstavba     Jan Slavík 

Soutěže     Zdena Balcarová 

Kontrolní a revizní komise:  

Předseda - Miroslav Štourač, členové - Ivan Rézler, Gustav Řehůřek, P.Liščínský, P.Koubek. 
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5. Tabulky s počty členů VHS 
Oddíl / rok 1967 1968 1969 1970 1971 1972 1973 

Číslo I. Mapsklub 0 37 34 42 45 45 35 

Číslo II. 0 20 22 0 0 0 0 

Slavia 0 30 35 48 48 46 45 

Jiskra 0 21 21 28 28 38 38 

Královo Pole 0 25 25 31 43 40 43 

Oddíl VI. 0 0 0 13 18 21 21 

Vysočina 0 0 0 0 0 55 55 

Oddíl VII. 0 0 0 0 0 0 27 

Nezařazení členové 0 22 16 33 32 95 174 

Počet členů+hostů 31  ?  *) 155 153 195 215 326 455 

Z toho cvičitelé 6 25 24 26 24 32 36 

*) Podle zápisů z výborových schůzí měla VHS v prosinci 1967 – 53 členů a v lednu 1968 – 59 členů, 

takže údaj o pouhých 31 členech VHS se zdá omylem. 

Oddíl / rok 1974 1975 1976 1977 1978 1979 1980 

Číslo I. Mapsklub 29 26 33 35 35 36 34 

Slavia 43 32 26 39 40 50 46 

Jiskra 38 36 54 52 47 44 47 

Královo Pole 39 25 25 19 18 0 0 

Oddíl VI. 27 25 25 26 26 24 19 

Vysočina 51 61 71 56 61 67 63 

Oddíl VII. 36 33 34 35 34 39 41 

Wibram 0 26 26 26 22 20 20 

Mládež 0 12 10 17 19 19 24 

Oddíl VIII. 0 13 0 0 0 0 0 

Oddíl II. 0 0 0 19 17 22 16 

Nezařazení členové 114 138 109 160 162 125 144 

Školní skupiny 36+30 24 60 47 40 46 67 

Počet členů+hostů 443 451 473 531 521 492 521 

Z toho cvičitelé 56 79 110 114 107 124 128 

 

Oddíl / rok 1981 1982 1983 1984 1985 1986 1987 

Číslo I. Mapsklub 27 26 25 22 24 19 0 

Slavia 47 45 43 39 40 47 54 

Jiskra 38 44 41 41 43 51 57 

Oddíl VI. 21 22 21 21 18 18 18 

Vysočina 68 0 0 0 0 0 0 

Oddíl VII. 38 51 55 55 49 41 45 

Wibram 42 44 43 62 53 44 60 

Mládež 27 0 0 0 0 0 0 

Oddíl II. 16 16 13 11 11 13 15 

Oddíl III. 0 22 23 22 16 28 32 

Nezařazení členové 146 141 90 87 85 96 81 

Školní skupiny 63 49 103 125 97 77 56 

Počet členů+hostů 465 460 457 485 436 434 418 

Z toho cvičitelé 102 96 92 70 63 55 50 

  



FOTOKNIHA_VHS_1964-1986_ČTVRTÝ_DÍL_HISTORIE_VHS_srpen_2021 Stránka 17 

6. Oddíly ve Vysokohorských sportech 
( 1 )   Výborová schůze 12.7.1967:  

Od založení VHS byl členem Horolezecký oddíl č. I. – Mapsklub - předseda Auermüller. 

Od založení VHS byl členem Horolezecký oddíl č.II. 

( 2 )   Výborová schůze 13.9.1967: Dr.Zlámal: Počet členů TJ stoupl na 46. 

( 3 )   Výborová schůze 11.10.1967: Dr.Zlámal: Počet členů TJ stoupl na 50. Jako třetí oddíl má zájem o 

vstup do VHS Sokol Bílovice. 

( 4 )   Výborová chůze 8.11.1967: Dr.Zlámal: Jednota má k dnešnímu dni 52 členů. O přestup do VHS 

uvažuje horolezecký oddíl Slávie Brno. 

( 5 )   Výborová schůze 13.12.1967: Dr.Zlámal: TJ má k dnešnímu dni 53 členů. 

( 6 )   Výborová schůze 10.1.1968: Dr.Zlámal: TJ má k dnešnímu dni 57 členů. 

( 7 )   Výroční členská schůze konaná 21.2.1968: 

Organizační zpráva: K dnešnímu dni má naše TJ 65 členů organizovaných ve dvou horolezeckých 

oddílech, z nichž oddíl I. má 25 členů a 1 hosta, oddíl II. má 19 členů. Nezařazeno je 21 členů, kteří 

zčásti patří k oddílu vysokohorské turistiky, který zatím nepracuje, zčásti jsou to noví členové. 

( 8 )   Výborová schůze 13.3.1968: Jednatelka Sedláková: TJ má k dnešnímu dni 72 členů a 2 hosty. 

( 9 )   Výborová schůze 17.4.1968: Diskutováno obšírně o přestupech horolezeckých oddílů do TJ VHS 

a dohodnuto nechat věcem volný průběh, zájem projevit pouze o lidi ze Slávie, Medlánek a KSB. 

( 10 )   Výborová schůze 6.5.1968: Dr.Zlámal: TJ VHS má k  datu výborové schůze 86 členů. 

Usneseno: Přijmout jako celky do TJ VHS pouze oddíl Královopolské (30 lidí – název Královo Pole) a 

oddíl Medlánek (20 lidí – název Jiskra). Další oddíly zatím nepřijímat. 

( 11 )   Výborová schůze 22.5.1968:  

Založení oddílu Slavia, jehož předsedou je Jiří Růžička, oddíl má 10 členů. 

Založení oddílu Jiskra, jehož předsedou je Jan Slavík, oddíl má 19 členů. 

( 12 )   Výborová schůze 3.6.1968. Jednatelka informuje o stavu členstva: 

Do oddílu Slavia přestoupili 3 členové, 7nových 

Do oddílu Jiskra přišli 2 noví členové. 

oddíl VH turistiky má 11 členů,  výcvikový oddíl má   15 členů 

oddíl Slavia má   20 členů,   oddíl Jiskra má    21 členů 

I.oddíl má  27 členů,   oddíl II. má    19 členů 

nezařazení jsou    4 členové 

Celkem je    117 členů k dnešnímu dni. 

( 13 )   Výborová schůze 17.6.1968: Dr:Zlámal: stav 119 členů (bez Králova Pole, které přestoupí 

k 1.7.1968 v počtu asi 20 a 10 hostů). 

( 14 )   Výborová schůze 5.8.1968: Jednatel: Oddíl Královo Pole zahájil po průtazích konečně přestup. 

Zatím je odbaveno 10 členů. Další 3 přijati v souvislosti se zájezdem do Jugoslávie.  

Ustavení oddílu Královo Pole. Předsedou je Luděk Pořízek. Oddíl má k dnešnímu dni 10 členů, kteří od 

1.8.1968 nabývají všech členských výhod. 

Stav členů k dnešnímu dni je 132 osob. 

( 15 )   Výborová schůze 2.9.1968: Místopředseda Tichák navrhuje ukončit činnost výcvikového 

oddílu. 

TJ VHS má pět oddílů: č.I - Mapsklub, č. II, Slavia, Jiskra a Královo Pole. 
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Jednatelka: Stav členstva k 1.9.1968 je 137 členů. Přestup nedokončil oddíl Královo Pole. 

( 16 )   Výborová schůze 1.10.1968: Stav členstva je 137, stejný jako před měsícem. 

( 17 )   Výborová schůze 5.11.1968: K 5.11. má TJ 148 členů a 7 hostů. J.Slavík oznamuje, že dva 

členové oddílu Jiskra odešli do Austrálie, prosí, aby byli od 1.1.1969 vyřazeni z kartotéky. 

( 18 )   Výborová schůze 10.12.1968: stav členstva 150 členů, 5 hostů. 

( 19 )   Výborová schůze 4.2.1969: stav členstva k datu schůze:179 členů, 8 hostů, 1 dorostenec. 

( 20 )   Výborová schůze 5.8.1969: Výbor se usnesl dočasně uvést do klidu oddíl Mapsklub, pro 

nedostatek cvičitelů, který byl jednou z příčin úmrtí Petra Neužila, příslušníka TJ VHS a oddílu Slávia, 

který zahynul v severní stěně Malého Kežmarského štítu. 

( 21 )   Výborová schůze 9.9.1969: Sedláková má přesné seznamy oddílů kromě Mapsklubu. Bere-li 

zatím Mapsklub v plném rozsahu, má jednota 154 členů: Mapsklub 36, Oddíl II. – 23, Jiskra – 21, 

Slavie – 34, Královo Pole – 24, nezařazených členů – 16. 

( 22 )   Výborová schůze 7.10.1969: Usnesení: Výbor bere na vědomí, že oddíl Mapsklubu zahajuje 

opět činnost.  

( 23 )   Výborová schůze 6.1.1970: Sedláková: Stav členstva se nezměnil – 155 členů. 

( 24 )   Výborová schůze 3.2.1970: Výbor odhlasoval vznik oddílu VI. 

( 25 )   Výbory oddílů pro rok 1970 uvedené v III. výroční zprávě za rok 1969, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou 12.2.1970: 

Mapsklub: předseda – Jiří Šteflíček, Petr Hrdlička, Pavel Trnka, Miroslav Myška, Jana Hrdličková. 

Oddíl II: předseda – Antonín Doležel, Anna Kalná, Karel Kalný, Zdeněk Zlámal. 

Slavia: předseda – Miroslav Mrkývka, členové – Pavel Galle, Jiří Šťastný, Květa Fadrná, Petr Roubal, 

Jaroslav Kratochvíl, Svatoboj Otruba, Jiřina Šejvlová. 

Jiskra: předseda – Jan Slavík, členové – Petr Rampl, Vladislav Havlásek, Zdeněk Škrobák, Blanka 

Havlásková. 

Královo Pole: předseda – Ladislav Frydrýšek, Marie Brlková, Antonín Berka, Václav Dobeš. 

Změny ve výborech oddílů během roku 1970: 

( 26 )   Výroční členská schůze 12.2.1970: Byl ustaven oddíl VI, který se vedle horolezectví bude 

zabývat vysokohorskou turistikou a lyžováním.  

( 27 )   Výborová schůze 7.4.1970: Výbor oddílu VI: předseda – Jan Kryštof, členové – Jaromír 

Ventruba, Hana Nekulová. Oddíl VI. má 12 členů a 3 hosty. 

( 28 )   Výborová schůze 2.6.1970: Zlámal oznámil, že 1.6.1970 proběhla slučovací schůze oddílu I.-

Mapsklub a oddílu II. Tento sloučený oddíl ponese název Mapsklub. 

( 29 )   Výborová schůze 7.7.1970: Sloučený oddíl Mapsklub sdělil složení jeho výboru: předseda – Jiří 

Trnka, členové – Miroslav Myška, J.Nenadálová, Věra Sedláková, Pavel Trnka. 

( 30 )   Výborová schůze 4.8.1970: Jednota má 178 členů. 

( 31 )   Výborová schůze 3.11.1970: Sedláček oznamuje, že TJ VHS má 195 členů, 26 členů letos 

vystoupilo. 

( 32 )   Výborová schůze 2.2.1971: K dnešnímu dni má 218 členů naší jednoty nové legitimace. 

( 33 )   Výbory oddílů pro rok 1971 uvedené ve IV. výroční zprávě za rok 1970, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou  11.2.1971: 

Oddíl I. – Mapsklub: předseda - Štěpán Dvořák, členové – Věra Sedláková, Jan Musil – Šerpa, Miroslav 

Myška – Žebro, Jana Nenadálová.  

Slavia: předseda – Ing.Josef Borkovec, členové – Jiří Šťastný, Květa Fadrná, Petr Roubal, I.Látalová, 
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H.Ambrosová.   

Jiskra: předseda – Petr Rampl, členové – Jan Slavík, Milan Pokorný, Vojtěch Lajchman, Míla 

Marvanová.  

Královo Pole: předseda – Luděk Pořízek, členové – Mir.Kárná, Lad.Frydrýšek, Václav Dobeš.  

Oddíl VI.: předseda – Jan Kryštof, Jar. Ventruba, Hana Nekulová, Jiří Hejmánek. 

( 34 )   Výbory oddílů pro rok 1972 uvedené v V. výroční zprávě za rok 1971, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou 17.2.1972: 

Mapsklub: předseda – Jindra Floderová, členové – Helena Bergerová, Miroslav Myška, Jiří Trnka, Jan 

Musil – Šerpa, náhradník Jiří Šteflíček.  

Slavia: předseda – Josef Borkovec, členové – Zdeněk Svobody, Pavel Galle, Zdeněk Staníček, Olga 

Hájková, Dana Melicharová.  

Jiskra: předseda – Petr Rampl, členové – Miroslav Kelbl, Milan Pokorný, Ladislav Havlásek, Vojtěch 

Lajchaman.  

Královo Pole: předseda – Ladislav Frydrýšek, Pavel Koubek, Jiří Pátek, Mil. Hrubá. 

Oddíl VI.: předseda – Jan Kryštof, členové – Jar.Ventruba, Hana Nekulová. 

( 35 )   Výbory oddílů pro rok 1973 – VI.výroční zpráva za rok 1972 se nedochovala. 

( 36 )   Výbory oddílů pro rok 1974 – VII.výroční zpráva za rok 1973 se nedochovala. 

( 37 )   Výbory oddílů pro rok 1975 uvedené v VIII. výroční zprávě za rok 1974, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   13.2.1975: 

Mapsklub: předseda – P.Vostrejš, členové – H.Večeřová, Jan Musil, Miroslav Myška, Pavel Trnka.  

Slavia: předseda – J.Hanáček, členové – Ing.V.Zatloukalová, J.Houšť, J.Růžička.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Miroslav Kelbl, Jiří Pernica, Ivan Štambera.  

Královo Pole: předseda – P.Milán, členové – V.Hrbáček, M.Hanák, Igor Šafránek. 

Oddíl VI.: předseda – Jan Kryštof, členové – J.Dvořák, J.Vranková, J.Ventruba, K.Kostelník. 

Oddíl VII.: předseda – L.Kříček, člen - Č.Matěj 

Vysočina: předseda – Aleš Zavadil, členové J.Krejčí, A.Špinar 

Školní oddíl II.: předseda – J.Bílý, členové – J.Topinková, Ladislav Krejčí, O.Pavelová 

( 38 )   Výbory oddílů pro rok 1976 uvedené v IX. výroční zprávě za rok 1975, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   12.2.1976: 

Během roku 1975 byly založeny tři oddíly: oddíl mladých, oddíl Wibram a oddíl VIII. 

Mapsklub: předseda – Stan.Krejčí, členové – Hana Večeřová, Jan Musil – Šerpa, Miroslav Myška, 

Pavel Trnka, I.Kopečná. 

Slavia: předseda – J.Hanáček, členové – Ing.V.Zatloukalová, Ing.A.Zatloukal, J.Růžička.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Petr Rampl, Jiří Pernica, Jana Kubištová.  

Královo Pole: předseda – P.Milán, členové – Václav Dobeš, Vlad.Pípal. 

Oddíl VI.: předseda – Jan Kryštof, členové – J.Dvořák, Jitka Vranková, J.Ventruba, Karel Kostelník. 

Oddíl VII.: předseda – Elena Fajfrová, členové – Jar.Pospíšil, Olga Hájková, Hana Šigutová. 

Oddíl VIII : předseda – Milan Suchánek, členové – Zd.Kovář, Ivan Horák, Ing.Jan Auermüller 

Vysočina: předseda – Aleš Zavadil, členové J.Brych, A.Špinar 

Wibram: předseda – M.Mrkývka, členové – Ladislav Krejčí, Miloš Smutný, Gabriela Linhartová, 

Zdeněk Buřival, Hana Soukalová. 

Oddíl mladých: předseda – Ing.Jar. Janíček 
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( 39 )   Výbory oddílů pro rok 1977 uvedené v X. výroční zprávě za rok 1976, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   10.2.1977: 

Oddíl I. - Mapsklub: předseda – MUDr.Milan Suchánek, členové – Stanislav Krejčí, Miroslav Myška, 

Hana Večeřová, MUDr. Eva Suchánková, Jan Musil – Šerpa. 

Slavia: předseda – Jan Hanáček, členové – Ing.Artur Zatloukal, Jiří Růžička, Hana Fialová.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Miroslav Kelbl, Jiří Pernica, Jana Kubištová, Petr Rampl.  

Královo Pole: předseda – Pavel Milán, členové – Jiří Beneš, Ing.Pavel Koubek. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jitka Vranková, Jaromír Ventruba, Otakar Blažík. 

Oddíl VII.: předseda – Jaromír Pospíšil, členové – Jaroslav Švec, Vladimír Soška, Olga Hájková, Hana 

Šigutová, Aleš Sušil. 

Wibram: předseda – M.Mrkývka, členové – Ivo Keclík, Hana Soukalová, Martin Šarbort, Petr Bouchal, 

Anna Vaňková.  

Oddíl mládeže: předseda – Ing.Jaroslav Janíček 

( 40 )   Výbory oddílů pro rok 1978 uvedené v XI. výroční zprávě za rok 1977, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   9.2.1978: 

Oddíl I. - Mapsklub: předseda – Miroslav Myška, členové – Stanislav Krejčí, Rychlík Miroslav – Bíba, 

MUDr.Milan Suchánek, Jan Vébr. 

Oddíl II.: předseda – Jaroslav Křivánek, členové – Mojmír Sobotka, Antonín Bezrouk, Jan Kravka, Květa 

Tužičková. 

Slavia: předseda – Jiří Procházka, členové – Ing.Artur Zatloukal, Hana Fialová.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Aleš Páleníček, Dana Süsserová, Jiří Pernica, Robert 

Prokop.  

Královo Pole: předseda – Pavel Milán, členové – Jiří Beneš, Ing.Pavel Koubek. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jan Dvořák, Jaromír Ventruba. 

Oddíl VII.: předseda – Bohumil Brodský, členové – Jaroslav Švec, Aleš Sušil,Oldřich Žurek, Vladimír 

Soška, Olga Hájková, Lubomír Pospíšil, Elena Fajfrová, Anděla Brodská. 

Vysočina: předseda – Aleš Zavadil, členové – Ing.Ferdinad Doležal, Jaroslav Brych, František Oubrecht, 

František Trefulka, Milan Sekanina. 

Wibram: předseda – Martin Šarbort, členové – Věra Krejčí, Oldřich Kozdera, Petr Bouchal, Naďa 

Kubíčková.  

( 41 )   Výbory oddílů pro rok 1979 uvedené v XII. výroční zprávě za rok 1978, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   8.2.1979: 

Oddíl I. - Mapsklub: předseda – Miroslav Myška, členové – Vladimír Pípal, Pavel Koubek, Věra 

Trejbalová, Jan Vébr, MUDr.Milan Suchánek. 

Oddíl II.: předseda – Pavel Kravka, členové – Vilém Daněk, Jan Kravka. 

Slavia: předseda – Jiří Procházka, členové – Ing.Artur Zatloukal, Ivana Fialová.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Aleš Páleníček, Jana Kubištová, Jiří Pernica, Robert Prokop, 

Marian Kazda.  

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jan Dvořák, Jaromír Ventruba. 

Oddíl VII.: předseda – Lubomír Pospíšil, členové – Bohumil Brodský, Aleš Sušil, Olga Hájková. 

Vysočina:  Aleš Zavadil, Ing.Ferdinad Doležal, Jaroslav Brych, Květa Bořecká, Zdena Kubicová, 

František Oubrecht, Jiří Palán, František Trefulka, Milan Sekanina. 

Wibram: předseda – Miloš Smutný, členové – Zdeněk Buřival, Pavel Bělohoubek, Petr Bouchal, Naďa 
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Kubíčková.  

Mládež: předseda – Michal Klimeš, členové – Jiří Kolovrat, Bohumil Bradáč, Jana Klimešová 

( 42 )   Výbory oddílů pro rok 1980 uvedené v XIII. výroční zprávě za rok 1979, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   14.2.1980: 

Oddíl I.: předseda – Miroslav Myška, členové – Pavel Koubek, Jiří Beneš, I.Šafránková, M.Suchánek. 

Oddíl II.: předseda – Pavel Kravka, členové – Vilém Daněk, P.Smutný. 

Slavia: předseda – Jiří Procházka, členové – Jiří Růžička, L.Liška.  

Jiskra: předseda – Alois Nahodil, členové – Pavel Driml, Z.Kaloudová, Pavel Fabík, Robert Prokop. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jan Dvořák, Karel Kostelník, J.Ventruba, J.Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – Lubomír Pospíšil, členové – V.Soška, Olga Hájková, L.Novotný, P.Ambrož. 

Vysočina:  předseda - Jaroslav Brych, členové - Ing.Ferdinad Doležal, Zdena Kubicová, Květa Bořecká,  

František Oubrecht, Jiří Palán, Milan Sekanina, Aleš Zavadil. 

Wibram: předseda – Miloš Smutný, členové – Zdeněk Buřival, Pavel Bělohoubek, Petr Bouchal.  

Mládež: předseda – Michal Klimeš, členové – Bohumil Bradáč, M.Kunz, J.Macková. 

( 43 )   Výbory oddílů pro rok 1981 uvedené v XIV. výroční zprávě za rok 1980, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   12.2.1981: 

Oddíl I.: předseda – Miroslav Myška, členové – Miroslav Rychlík - Bíba, Milan Suchánek, E.Bobalíková. 

Oddíl II.: předseda – Pavel Kravka, členové – Vilém Daněk, P.Smutný. 

Slavia: předseda – Jiří Procházka, členové – Jiří Růžička, L.Liška, J.Krajná.  

Jiskra: předseda – Pavel Driml, členové – Milan Pokorný, J.Beranová. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – O.Blažík, Jaromír Ventruba, Jitka Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – Lubomír Pospíšil, členové – V.Soška, Olga Hájková, L.Novotný. 

Vysočina:  předseda - Jaroslav Brych, členové - Ing.Ferdinad Doležal, Zdena Kubicová, Květa Bořecká,  

František Oubrecht, František Trefulka, Milan Sekanina, Jiří Palán. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, člen – Ivo Keclík.  

Mládež: předseda – Michal Klimeš, členové – J.Zima, J.Cejnková. 

V roce 1981 odešel oddíl Vysočina z TJ VHS a založil si vlastní TJ Vysočina se sídlem ve Žďáru nad 

Sázavou. 

( 44 )   Výbory oddílů pro rok 1982 uvedené v XV. výroční zprávě za rok 1981, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   11.2.1982: 

Oddíl I.: předseda – Miroslav Myška, členové – Jiří Beneš, Olga Krejčí. 

Oddíl II.: předseda – Pavel Kravka, členové – Vilém Daněk, P.Smutný. 

Slavia: předseda –  L.Liška.  

Jiskra: předseda –  Milan Pokorný, členové - Radek Krejčí, Denisa Valentová. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – J.Dvořák, Jaromír Ventruba, Jitka Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – J.Kočí, členové – Z.Batrla, E.Smejkalová, L.Novotný. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, člen – Ivo Keclík.  

Mládež: předseda – Michal Klimeš, členové – R.Dubanský, J.Cejnková. 

( 45 )   Výbory oddílů pro rok 1983 uvedené v XVI. výroční zprávě za rok 1982, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   10.2.1983: 

Oddíl I.: předseda – Miroslav Myška, členové – Zdena Balcarová, Jiří Beneš, M.Suchánek. 

Oddíl II.: předseda – Vilém Daněk,  členové – Pavel Kravka, O.Navrátil. 
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Slavia: předseda –  L.Liška, člen – Jiří Růžička.  

Jiskra: předseda –  Milan Pokorný, členové – Karel Chrobáček, Denisa Valentová. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – J.Dvořák, Jaromír Ventruba, O.Blažík. 

Oddíl VII.: předseda – J.Kočí, členové – Z.Batrla, E.Smejkalová, L.Novotný, M.Trebulová, V.Soška. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, členové – Ivo Keclík, Luboš Hovorka, P.Kadaňka,  

Vedoucí mládeže – Ladislav Kolegar.  

Oddíl III.: předseda – M.Klimeš, členové – Bohumil Bradáč, Jitka Klimešová. 

( 46 )   Výbory oddílů pro rok 1984 uvedené v XVII. výroční zprávě za rok 1983, která byla 

připravena pro výroční členskou schůzi konanou   9.2.1984: 

Oddíl I.: předseda – Ing.Jan Auermüller, členové – Miroslav Myška, Milan Suchánek. 

Oddíl II.: předseda – Vilém Daněk, členové – Pavel Kravka, Pavel Smutný. 

Slavia: předseda –  Pavel Starý, členové – M.Vrabec, L.Liška, D.Kudová.  

Jiskra: předseda –  Milan Pokorný, členové – Petr Rampl, Denisa Valentová, Luboš Novák. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – J.Dvořák, Jaromír Ventruba, O.Blažík, Karel Kostelník, 

Jitka Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – J.Kočí, členové – Z.Batrla, E.Smejkalová, L.Novotný, M.Trebulová, V.Soška. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, (Wibram není ve Výroční zprávě uveden.)  

Oddíl III.: předseda – M.Klimeš (Oddíl III není ve Výroční zprávě uveden.) 

( 47 )   Výbory oddílů pro rok 1985 uvedené v XVIII. výroční zprávě za rok 1984, která byla 

připravena pro výroční členskou schůzi konanou   14.2.1985: 

Oddíl I.: předseda – Ing.Jan Auermüller, členové – Miroslav Myška, Milan Suchánek. 

Oddíl II.: předseda – Vilém Daněk, členové – Pavel Kravka, J.Křivánek. 

Slavia: předseda –  Pavel Starý, členové – M.Vrabec, L.Liška.  

Jiskra: předseda –  Milan Pokorný, členové – Petr Rampl, Dana Bohatová. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jaromír Ventruba, Jitka Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – J.Kočí, členové – L.Novotný, E.Hnátková. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, členové – Z.Černošek, Petr Bouchal,  

Vedoucí dorostu - Ladislav Kolegar, Zdena Balcarová.  

Oddíl III.: předseda – Bohumil Bradáč, členové – L.Kunz, D.Kuchaříková. 

( 48 )   Výbory oddílů pro rok 1986 uvedené v XIX. výroční zprávě za rok 1985, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   8.2.1986: 

Oddíl I.: předseda – Ing.Jan Auermüller, členové – Miroslav Myška, Milan Suchánek, Stanislav Krejčí. 

Oddíl II.: předseda – Vilém Daněk, členové – Pavel Kravka, R.Bedan, Pavel Smutný. 

Slavia: předseda –  Pavel Starý, člen – M.Vrabec.  

Jiskra: předseda –  Milan Pokorný, členové – Petr Rampl, Dana Bohatová, Denisa Valentová, Luboš 

Novák. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – Jaromír Ventruba, Jitka Vranková. 

Oddíl VII.: předseda – M.Bárta, členové – E.Hnátková, L.Pivovarči, I.Šilhová, P.Ambrož. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, členové – Luboš Hovorka, Edgar Švéda, Eva Wolfová.  

Oddíl III.: předseda – M.Klimeš, členové – B.Bradáč, Z.Veverka, J.Klimešová, T,Hojsák. 
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( 49 )   Výbory oddílů pro rok 1987 uvedené v XX. výroční zprávě za rok 1986, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   7.2.1987: 

Oddíl I ukončil k 31.12.1986 činnost a jeho členové se rozešli. 

Oddíl II.: předseda – Vilém Daněk, členové – Pavel Kravka, R.Bedan, Pavel Smutný. 

Slavia: předseda –  Pavel Starý, členové – Jiří Růžička, L.Chytil, H.Novotná.  

Jiskra: předseda –  Denisa Valentová, členové – Milan Pokorný,R.Pospíšil, Luboš Novák. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – O.Blažík, Jitka Vranková, A.Kryštofová. 

Oddíl VII.: předseda – M.Bárta, členové – E.Hnátková, L.Pivovarči, I.Šilhová, P.Ambrož. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, členové – Luboš Hovorka, Edgar Švéda, Eva Wolfová.  

Oddíl III.: předseda – M.Klimeš, členové – L.Novotný, B.Bradáč, M.Kunz, I.Fojtíková, M.Fedorek. 

( 50 )   Výbory oddílů pro rok 1988 uvedené v XXI. výroční zprávě za rok 1987, která byla připravena 

pro výroční členskou schůzi konanou   13.2.1988: 

Oddíl II.: předseda – Pavel Smutný, členové – Vilém Daněk, M.Černošek. 

Slavia: předseda –  D.Daněk, členové – M.Vrabec, H.Jonáková.  

Jiskra: předseda –  Denisa Valentová, členové – Milan Pokorný,R.Pospíšil, Luboš Novák, M.Samek. 

Oddíl VI.: předseda – Ing. Jan Kryštof, členové – O.Blažík, Jitka Vranková, J.Smolík. 

Oddíl VII.: předseda – L.Pivovarči, členové – R.Stohandlová, M.Bárta, Ivana Pivovarčiová, P.Horák, 

J.Slavík. 

Wibram: předseda – Ladislav Krejčí, členové – Miroslav Rychlík – Bíba, Edgar Švéda, Eva Špičáková.  

Oddíl III.: předseda – M.Klimeš, členové – T.Hojsák, L.Novotný, B.Bradáč, M.Fedorek. 
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7. Sportovní činnost od 1967 do 1987 
 

7.1 Sportovní činnost od 1967 do 1971 
( 1 )   Výborová schůze 13.9.1967: Naší TJ byla přidělena tělocvična na Jakubské ulici, a to na dny 

úterý, středu a čtvrtek. 

( 2 )   Výborová schůze 13.12.1967: Výbor schválil Pavla Pochylého – Pavouka do reprezentačního 

horolezeckého družstva ČSSR.  

( 3 )   Výroční členská schůze konaná 21.2.1968. Citace z I.výroční zprávy za rok 1967: 

Po ustavení naší TJ v červnu 1967 pokračovaly oddíly ve své původně plánované činnosti. Počátkem 

srpna 1967 tábořil oddíl I v Javorové dolině a za krásného počasí byla přelezena řada hodnotných túr. 

V září upořádal oddíl II s vysokohorskými turisty zájezd na Brnčálku a i zde dovolilo počasí maximální 

lezecké vyžití všem účastníkům. Po návratu z Tater se pokračovalo v zájezdech na cvičné skály. 

Od počátku října 1967 cvičíme 2x týdně v tělocvičně. Tělocvik nesporně přispěl ke stmelení kolektivu 

a přivedl do jednoty řadu nových členů. 

Rok jsme ukončili lyžařským zájezdem na Paprsek.  

( 4 )   Výroční členská schůze konaná 26.2.1969. II.výroční zpráva za rok 1968 se nezachovala.   

Citace ze zápisu z výroční členské schůze: 

L.Sýkora: Řekl, že není dobré, že se rozpadl výcvikový oddíl. Měl by se znovu vytvořit, což 

předpokládá najít pro něj vedoucího. 

M.Myška: Za členy výkonnostního družstva řekl, že jejich činnost byla dosti značná a dosud podporu 

nepožadovali. S expedicí do Turecka by se počítalo až pro příští rok. 

J.Růžička poznamenal k otázce výkonnostního družstva, že jeho existence oslabí ostatní oddíly. 

Myška řekl, že tito lezci zůstávají členy oddílů. 

Uskutečnil se jednotový zájezd autobusem do Julských Alp. 

(5 )   Výroční členská schůze konaná 12.2.1970. Citace z III. výroční zprávy za rok 1969: 

Zpráva o metodické a sportovní činnosti – Jiří Šťastný: 

Kromě obvyklých nedělních oddílových zájezdů (Pozn. tehdy se ještě pracovalo i v sobotu), bylo 

uskutečněno 5 týdenních oddílových zájezdů do Vysokých Tater v zimě a 4 týdenní oddílové zájezdy 

do Vysokých Tater v létě: 67 účastníků v zimě a 47 účastníků v létě. 

Třítýdenní zájezd do Dolomit Rakousko a Itálie. Vedoucím byl Miroslav Myška, sportovním vedoucím 

byl Luděk Pořízek. Z naší TJ se zúčastnilo 16 členů a 3 hosté. Celkem bylo provedeno více než 70 

výstupů.  

Uskutečnili jsme 12 nedělních lyžařských zájezdů autobusem a 4 nedělní zájezdy autobusem do 

vzdálených cvičných oblastí a do Tater. 

Dálkový pochod Vysočinou: Účastnilo se přes 20 účastníků a hostů, vedl Berka z oddílu Královo Pole. 

Školení cvičitelů II.třídy absolvovali Myška, Havlásek, v témže kurzu byli jako instruktoři účastni Slavík, 

Borkovec a Šťastný. 

Přehled velehorských výstupů v roce 1969 – Miloš Sedláček:  

Velehorské výstupy v zimě 1969:   139 výstupů na 143 členů TJ VHS 

velehorské výstupy v létě 1969:   257 výstupů na 137 členů TJ VHS 
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Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS:                           2,83 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku 1969:       3,09 

( 6 )   Výroční členská schůze konaná 11.2.1971. Citace z IV.výroční zprávy za rok 1970: 

Zpráva o metodické a sportovní činnosti – Jiří Šťastný: 

Výcvik nováčků v Tatrách provedl v zimním období pouze oddíl Slavia, a to na Zbojnické chatě 

s celkovým počtem účastníků 15, s instruktory Mirkem Mrkývkou a Jiřím Šťastným. 

V letním období proběhl nováčkovský kurz opět na Zbojnické chatě za účasti členů – nováčků z oddílu 

Slavia a oddílu VI, za celkové účasti 18 osob, s instruktory Jaromírem Ventrubou, Mirkem Mrkývkou a 

Jiřím Šťastným. Kromě těchto nováčkovských kurzů proběhly v zimním období v tatrách 3 zájezdy a v 

letním období 5 zájezdů.  

Celkové počty účastníků zájezdů do Vysokých Tater: v zimě 57 osob a v létě 105 osob. 

Lyžařských závodů bylo uspořádáno 8. 

Počet zájezdů do vzdálenějších lezeckých oblastí bylo 10. 

Členové naší jednoty uspořádali v únoru pro horolezce lyžařský závod „Mauglího memoriál“ na 

Vysočině a na závěr letošní sezóny v listopadu dálkový pochod Vysočinou. 

Přehled velehorských výstupů v roce 1970 – Miloš Sedláček:  

Velehorské výstupy v zimě 1970:   108 výstupů na 155 členů TJ VHS 

velehorské výstupy v létě 1970:   395 výstupů na 162 členů TJ VHS 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS:                           3,11 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku 1970:       3,60 

( 7 )   Podmínka pro zahraniční zájezdy od roku 1970 = OMEZENÍ 

Výborová schůze 20.1.1970: Dr.Zlámal zdůraznil zprávu z Českého horolezeckého svazu, že 

mezinárodní oddělení ČTO povolí 2 zájezdy do kapitalistických zemí, když budou kryty 3 zájezdy do 

socialistických zemí. Proto je nutné všechny zájezdy do socialistického tábora hlásit na mezinárodní 

oddělení ČTO. 

( 8 )   Citace za V.výroční zprávy za rok 1971 

Zpráva o metodické a sportovní činnosti – Luděk Pořízek: 

Metodická rada ustavila výkonnostní družstvo s vedoucím V.Dobešem z oddílu Kr.Pole. Do družstva 

byli jmenováni: Staněk, Myška, Trnka P (všichni Maps), Šafránek, Hanák, Přibil, Dobeš V. (všichni 

Kr.Pole). V průběhu roku z družstva odešli Myška a Střeštík a nově byli zařazeni Milan, Hrbáček a 

Koubek. Ing.Koubek převzal vedení po odchodu V.Dobeše. 

Pavel Milan (zvaný Palec) byl navržen do reprezentačního družstva Českého horolezeckého svazu. 

Počet zájezdů do Vysokých Tater od března do listopadu 12.  

Zájezd do Mongolska pro 5 účastníků, vedoucí Mrkývka. 

Zájezd do Rumunska na Fagaraš pro 14 účastníků, vedoucí Kryštof. 

Celkem se zúčastnilo velehorských podniků pořádaných naší jednotou v zimě 60 osob a v létě 156 

osob. 

Bylo uspořádáno 11 lyžařských zájezdů, 5 zájezdů na cvičné skály a jeden zájezd na písek do NDR. 

Velehorské výstupy v zimě 1971:   148 výstupů 

velehorské výstupy v létě 1971:   397 výstupů 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku 1970:       4,21  
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7.2 Expedice Mongolsko 1971 
 

( 1 )   Výborová schůze 9.12.1969: Miroslav Myška řekl, že je třeba znát stanovisko jednoty k expedici 

do Mongolska, poněvadž veškeré přípravy i realizace jsou vázány dlouhými časovými termíny. Zlámal 

dal hlasovat o návrhu o uspořádání expedice do Mongolska pod patronátem jednoty. Návrh byl 

hlasováním odsouhlasen. 

( 2 )   Výborová schůze 6.1.1970: Zlámal obdržel dopis od místního tělovýchovného svazu (z 

Mongolska), že plán mezinárodních akcí na rok 1970 byl již schválen v září. Doporučují nám zajistit si 

expedici přes ČSTV na rok 1971. 

( 3 )   Výborová schůze 6.10.1970: Myška: Pro expedici do Mongolska bylo schváleno 20 osob. Nutno 

proto zajistit další účastníky expedice. 

( 4 )   Výborová schůze 1.12.1970: Mrkývka informuje o expedici do Mongolska, která dostala souhlas 

pro 5 lidí na 15 dnů pobytu na horách.  

( 5 )   Výborová schůze 2.3.1971: Mrkývka: Do připravované expedice byli zařazeni tito lidé (5 členů a 

1 náhradník) Přerost, Střeštík, Pokorný, Mrkývka, Frydryšek, Myška. Výbor schválil složení družstva. 

( 6 )   V r. 1971 se 4 členové a jeden host zúčastnili alpiniády v Mongolsku, pořádané na počest 

50.výročí vzniku Mongolské lidové republiky.  

( 7 )   Z Vysokohorských sportů se zúčastnili Miroslav Mrkývka, vedoucí expedice, Miroslav Myška, 

František Střeštík a Ladislav Frydryšek. Z TJ Lokomotiva Brno se zúčastnil Pavel Přerost. 

( 8 )   Popis expedice je ve 2.díle fotoknihy Popis fotografií na straně 41.  

 

7.3 Mauglího memoriál a krátké zájezdy na lyže, do skal a do Vysokých 

Tater 
( 1 )   Mauglího memoriál 

Mauglího memoriál je závod na běžkách pořádaný VHS v únoru na Samotíně a na Blatinách. 

 

Rok  1969 1970 1971 1972 1973 1974 1975 1976 1977 1978 

Ročník 
Mauglího 
memo-
riálu 

I. II. III.  
v 
lednu 

III. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 

Celkový 
počet 
závod-
níků 

  0   140 0 209 208 213 

Členové 
VHS 

ano ano 0   140 0 74 47 114 

Jel se 
závod? 

  Nejel 
se 

  ano Nejel 
se 

ano ano ano 
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Rok  1979 1980 1981 1982 1983 1984 1985 1986 1987 

Ročník 
Mauglího 
memoriálu 

9. 10. 11. 12. 13. 14. 15.   

Celkový 
počet 
závodníků 

294 310 425       

Členové 
VHS 

123 124 196 133 35 91 127   

Jel se 
závod? 

ano ano ano Ano  ano ano ano   

 

( 2 )   Během roku se pravidelně uskutečňovaly závody jako „Doplňkové soutěže“: 

Memoriál Zdeňka Kašpara je orientační závod. 

Přespolní běh „Kolem retenčních nádrží“ v Řečkovicích pořádaný v červnu na 10 km. 

Fotbalový turnaj v květnu až červnu. 

Běh „Brno - Býčí skála a Býčí skála – Brno“ se běžel v listopadu. 

Pochod Vysočinou v listopadu, se chodí buď o délce 100 km z Řečkovic do Sněžného, nebo o délce  

70 km z Tišnova do Sněžného. 

Tabulka uvádí počty účastníků nebo údaj „ano“ = členové TJ se zúčastnili. 

Rok  1969 1970 1971 1972 1973 1974 1975 1976 1977 1978 

Jizerská 50      39 35 50 44 45 

Jesenická 
70 

ano ano ano   4 8 2 3 6 

Beskydská 
70 

ano ano ano   12 0 3 0 21 

Krkonošská 
60 

     10 3 0 2 12 

Memoriál 
Z.Kašpara 

ano ano 80   16 26 0 7 4 

Běh kolem 
retenčních 
nádrží 

ano     ano 8 14 11 13 

Fotbalový 
turnaj 

 ano ano   74 lidí, 
5 
druž-
stev 

Neko
nal se 

   

Běh na 
Býčí skálu 

     ano 0 17 8 4 

Ročník 
pochodu 
Vysočinou 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 

Pochod 
Vysočinou 

20 ano ano   67 56 81 74 59 
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Rok  1979 1980 1981 1982 1983 1984 1985 1986 1987 

24 hodin 
na běžkách 

    12 33 40   

Jizerská 50 31 34 36 16 5     

Jesenická 
70 

2 0 7 3 0     

Krkonošská 
60 

9 11 10 5 1     

Memoriál 
Z.Kašpara 

18 16 19 25 52 26 39   

Běh kolem 
retenčních 
nádrží 

13 20 17 19 29 12 18   

Běh na 
Býčí skálu 

5 2 6 10 0 5 5   

1000 
lanových 
délek na 
Paprsku 

3 7 9 3 2 0    

Pochod 
Vysočinou 

53 63 34 24 20 11 35   

Orientační 
přebor TJ 

14 19 0       

Výroční zprávy za roky 1986 a 1987 neuvádějí informace o „Doplňkový soutěžích“. 

( 2 )   Lyžařské zájezdy a zájezdy na cvičné skály 

Přehled účasti na ostatních typech zájezdů – počty účastníků – převzato z X. Výroční zprávy za rok 

1976 

Rok 1970 1971 1972 1973 1974 1975 1976 1977 1978 1979 

Lyžařské 
zájezdy - 
lidé 

269 377 219 240 322 30 277 167 237 94 

Počet lyž. 
zájezdů 

8 11 6 8 9 1 7 5 5 3 

Cvičné 
skály lidé 

ano ano  316 292 271 104 237 160 169 

Soutěže     205 54 209 196 236 275 

Celkem     825 355 590 600 633 538 

Mimořádnou situaci v r.1975 zavinil naprostý nedostatek sněhu, v roce 1979 energetická situace po 

mrazivé kalamitě v prvních dnech toku. 
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Přehled účasti na ostatních typech zájezdů – počty účastníků – převzato z XXI. Výroční zprávy za rok 

1987 

Zájezd 1980 1981 1982 1983 1984 1985 1986 1987 

Lyžařské 
zájezdy - 
lidé 

185 88 0 50 0 0 6 41 

Počet lyž. 
zájezdů 

4 2 0  0 0 0 0 

Cvičné 
skály lidé 

176 279 280 248 426 231 273 245 

Soutěže 296 250 245 137 185 286 314 222 

Celkem 657 617 525 435 611 517 593 508 

 

( 3 )   Víkendové zájezdy do Vysokých Tater – převzato: 

z XV. Výroční zprávy za rok 1981 a z XXI. Výroční zprávy za rok 1987 

Rok Počet výjezdů Účast členů Účast cizích Účast celkem 

1976 3 122 5 127 

1977 3 131 4 135 

1978 3 129 0 129 

1979 3 176 0 176 

1980 12 235 13 248 

1981 8 289 7 296 

1982 7 100 11 111 

1983 9 193 10 203 

1984 8 149 17 166 

1985 4 99 15 114 

1986 5 95 6 101 

1987 5 119 13 132 
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( 4 )   Zájezdový kalendář TJ VHS na rok 1988: 

 

Možná je to neuvěřitelné, ale všechny zájezdy se naplnily účastníky a uskutečnily se. 
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7.4 Vysokohorské výstupy od 1974 do roku 1978 
( 1 )   Citace z VIII. výroční zprávy za rok 1974 

Roky 1972 a 1973 – výroční zprávy se nezachovaly: 

Počet výstupů za TJ za rok 1972 celkem:  632 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS:  1,94 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku 1972: 3,24 

Počet výstupů za TJ za rok 1973 celkem:  1280 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS:  2,82 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku 1973: 2,97 

V roce 1974 zanikla metodická rada, zrušená výroční konferencí a vznikla metodická komise. Pro rok 

1974 byli jmenováni: Mrkývka, Slavík, kelbl, Rampl, Borkovec a Růžička. 

Výkonnostní družstvo TJ bylo usnesením výboru rozpuštěno. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1974 pro 193 osob. 

Uskutečnilo se 14 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1974 pro 241 osob. 

Velehorské výstupy v zimě:    759 výstupů 

velehorské výstupy v létě:    948 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1707 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,16 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,15 

Do Krajské representace byli vybráni: Stejskalová, Trefulka, Beneš, Štambera, Slavíček. 

Do české representace Ing.Pavel Koubek. Do československé juniorské: L.Benešová. 

Zahraniční zájezdy v roce 1974:  

Francouzské a rakouské Alpy - Ing.P.Koubek. 

Rakouské Alpy – Ing.P.Koubek. 

Sovětský svaz – Kavkaz – Benešová.  

Bulharsko – Rila – Borkovec, Borkovec, Borkovcová.  

Jugoslávie – Julské Alpy - Kovář, Beneš, Dobešová, Dobeš. 

Rumunsko - Fagaraš - Mrkývka a kol. 

( 2 )   Citace z IX. výroční zprávy za rok 1975 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1975 pro 192 osob. 

Uskutečnilo se 13 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1975 pro 266 osob. 

Velehorské výstupy v zimě:    793 výstupů 

velehorské výstupy v létě    1733 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2526 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 5,60 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 2,50 
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Beneš (Kr.Pole) se z krajské reprezentace dostal do juniorského federálního výběru. 

V české seniorské representaci zůstal Koubek (Kr.Pole). Z krajského družstva vypadli Stejskalová (Ji) a 

Trefulka (Vys). Zůstávají však v něm: Štambera (Ji), Slavíček (VII), Dráb (Kr.Pole), a Matěj (VII). 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1975: 

Rumunsko – Kopečná, Krejčí Stan. (Maps) 

Polsko – V.Tatry – Hrbáček, Koubek, Trefulka, Dobeš V., Pípal, Milán, Slavíček. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Štambera, Beneš. 

Itálie - Dolomity – Štambera, Beneš. 

Švýcarsko – Baar. 

( 3 )   Citace z X. výroční zprávy za rok 1976 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1976 pro 190 osob. 

Uskutečnilo se 13 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1976 pro 238 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    723 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1190 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1913 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,04 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 2,94 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1976: 

Švýcarsko – Fridrich, Kubík, Horák, Dočkal,  

Eiger – Japonská diretisima – VI A3       Koubek – nedolezeno pro zranění. 

Sovětský svaz – Pamír – Štambera, Dráb. 

Rakousko – Alpy – Slavíček, Švancara. 

Francie – Alpy u Chamonix – Kubík, Horák, Dočkal. 

Itálie - Dolomity – Hanák M., Hanák A., Koubek, Večeřová, Nedvědová, Dobeš V., Baar. 

Sovětský svaz – Kavkaz – Beneš. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Beneš, Kulhavý, Brych, Sekanina, Palán, Čermák, Trefulka, Straka. 

Řecko – Olymp – Dobeš a Dobešová. 

Grónsko – Skyba. 

Rumunsko – Šafránek, Pavelová, Trejbalová, Kusil, Krejčí, Myška, Mrkývka. 

Bulharsko – Rila – Šarbort, Strašil, Mrkývka, Ditrych, Bezděková. 

Podíl členů TJ na nejlepších výstupech ČHS v roce 1976: 

Kavkaz – Z.Šchara – Vb – prvovýstup – Beneš (s Krchem, Janišem, Rakoncajem) 

Alpy – Crozzon di Brenta – franc.pilíř VI+    I.čs.průstup – Koubek (s Linertem) 

Alpy - Eiger – Japonská diretisima –VI-A3 Koubek (s Ostraváky) 

Julské Alpy Stenar – direttisima VI-A3 I.čs.průstup – Beneš, Kulhavý 

( 4 )   Citace z XI. výroční zprávy za rok 1977 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1977 pro 186 osob. 

Uskutečnilo se 12 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1977 pro 172 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    683 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1126 výstupů 
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Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1919 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 3,61 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 2,93 

Ve Vysokých Tatrách vykonali členové naší TJ na 30 významných výstupů, z nichž nejvýznamnější je 

prvovýstup SV-stěnou Ganku V+A2 , vykonaný Benešem, který byl vyhlášen Československým 

horolezeckým svazem za nejlepší výstup roku 1977. Je to zatím nejvýznamnější úspěch v historii naší 

TJ. 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1977: 

Sovětský svaz – oblast Elbrusu na Kavkaze – Koubek, Růžička. 

Francouzské Alpy v Chamonix – Beneš, Sulovský, Novák, Oubrecht, Baar, Trefulka, Brych, Sekanina. 

Švýcarsko – Monte Rosa - dva Slavíčkové, Schwab, Schwabová, Najman, Najmanová. 

Rakousko – Ötztalské Alpy a Wilder Kaiser a Grossglockner - Mrkývka, Doskočil, Blinkal, Šarbort, 

Najman, Najmanová, Jaroš, Myška, Myšková, Bureš, Šnajdr. 

Itálie – Grand Paradiso - Fridrich, Myška, Šnajdr. Dolomity – Jaroš. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Šafránek, Zilvar, Procházka, Ries. 

Rumunsko – Bořil, Schwarz, Sejrek, Sysel, Princ, Princová, Jelínek. 

Bulharsko – Rila – Mrkývka. 

( 5 )   Citace z XII. výroční zprávy za rok 1978 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1978 pro 239 osob. 

Uskutečnilo se 12 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1978 pro 201 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    988 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1017 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2005 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 3,85 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,02 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1978: 

Hindúkúš – Beneš a Růžička.  

Švýcarsko – oblasti Bergell, Bernina, Grindenwald - Beneš, Koubek, Ries, Holý.  

Jugoslávie- Julské Alpy - Šteflíček, Sedláček, Hubka.  

Rumunsko – Myška, Krejčí, Hrbáček, Šafránek, Trnka, Musil, Trejbalová, Koubek, Vestonický, Bořil, 

Schwarz, Jaroš.  

Polsko – Beneš. 

7.5 Expedice Hindúkúš 1978 
V létě 1978 uspořádalo deset brněnských horolezců expedici do asijského Hindúkúše. 

Zúčastnili se Sylva Talla, Miroslav Mrkývka, Tomáš Skřička, Jiří Růžička, Vilém Schwab, Karel Cídl, Petr 

Bednařík, Jiří Beneš, Jan Krch a Jaroslava Tallová. 

Členové expedice jeli z Brna do Hindúkúše a zpět nákladním autem Avia30-L, který sami řídili . 

V srpnu 1978 členové expedice vylezli 12 výstupů na vrcholy M2 – 6400 m, M3 – 6109 m, Kohe Nadir 

Šáh – 6714 m, Šachaur – 7116 m a kohe Auer – 6250 m.  

Expedice je podrobně popsána v časopisu HOTEJL číslo 4 z roku 1978. 
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7.6 Vysokohorské výstupy od 1979 do roku 1987 
 ( 1 )   Citace z XIII. výroční zprávy za rok 1979 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1979 pro 192 osob. 

Uskutečnilo se 12 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1979 pro 195 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    786 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1419 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2205 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,48 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,10 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1979: 

Francouzské Alpy v Chamonix – Koubek, Hrbáček, Šteflíček I. 

Sovětský svaz – Pamír – Beneš, Kavkaz – Holý. 

Norsko – Romsdal – Páleníček A., Páleníček, Prokop. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Ries, Buřival, Smutný M., Krejčí, Kubíček. 

Rumunsko – Kastner, Maštera, Bauer,Fiala, Mareš, Poukarová, Břenek, Fiala. 

( 2 )   Citace z XIV. výroční zprávy za rok 1980 

Uskutečnilo se 7 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1980 pro 206 osob. 

Uskutečnilo se 11 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1980 pro 175 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    908 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1248 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2156 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,14 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,15 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1980: 

Peruánské Alpy – Beneš. 

Itálie – Východní Alpy – Beneš. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Šafránek P., Procházka J., Trnková J., Liška, Rychlík, Oubrecht, Kastner, 

Maštera, Bobalíková, Mareš, Kubicová, Bořecká, Brych, Sekanina, Palán, Doležal. 

Norsko – Fridrich Ivan. 

( 3 )   Citace z XV. výroční zprávy za rok 1981 

Uskutečnilo se 6 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1981 pro 178 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1981 pro 118 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    942 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1075 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2017 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,12 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,27 
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Nejvyššího ocenění dosáhly dva výstupy J.Beneše: 

Kavkaz – Ulu Tau-čana – prvovýstup levou částí sev.stěny, výška 900 m, sklon 60-70°, klasifikace V.B 

výstup roku 1981 Českého horolezeckého svazu – Beneš J. + (Nežerka) 

Kavkaz – Džajlyk – prvovýstup středem sev.stěny, výška 1500 m, sklon 60-70°, klasifikace V.B 

výstup roku 1981 Jihomoravského horolezeckého svazu – Beneš J. + (Nežerka). 

Členové TJ lezli v zahraničních velehorách v roce 1981: 

Rumunsko – zima – Vrabec, hradil, Krajná, Hodinka, Kudová, Liška, Růžička, Havlová, Hotař, Křivánek, 

procházka, Nejezchleb. 

Rumunsko – léto – Vrabec, Zatloukal, Beneš, Rychlík, Bernatová, Suchánek. 

Sovětský svaz – Kavkaz – Beneš. 

Jugoslávie – Julské Alpy - Brych, Straka, Kastner, Krakovič. 

Itálie – Dolomity – Pokorný, Musil, Beneš. 

Rakousko – Kryštof, Neuman. 

( 4 )   Citace z XVI. výroční zprávy za rok 1982 

Uskutečnilo se 6 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1982 pro 199 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1982 pro 145 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    1005 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1251 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2256 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 5,26 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,50 

Nejvyššího ocenění – Výstup roku 1982 dosáhl prvovýstup J.Beneše (Šustr) v S-stěně Rumanova štítu 

7.3. až 9.3.1982, klasifikace VI-A2. 

Přehled výstupů vykonaných členy naší TJ v zahraničí v roce 1982: 

Rumunsko – Fagaraš v zimě – Bouchal, Kolegar, Hovorka, Polák. 

Jugoslávie – Julské Alpy – Křivánek B., liška, Havlová, Řehák, Rychlík, Kunz, Fojtíková, Liščinský, 

Liščinská, Fridrich. 

Bulharsko – Drlík. 

( 5 )   Citace z XVII. výroční zprávy za rok 1983 

Uskutečnilo se 5 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1983 pro 185 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1983 pro 102 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    635 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1333 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1968 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,36 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,45 

Nejvyššího ocenění – Výstup roku Jihomoravského kraje – dosáhl výstup družstva Král p. – Brunner 

M. – Triglav, cesta „Obraz Sfingy“ klasifikace VI-A3. 
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( 6)   Citace z XVIII. výroční zprávy za rok 1984 

Uskutečnilo se 9 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1984 pro 184 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1984 pro 120 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    752 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1221 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1973 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,68 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,28 

Ve dnech 14.-15.9.1984 zvítězila naše dvojice na mistrovství ČSSR v závodě horolezecké všestrannosti 

mládeže: Stanislav Štěpánek mladší a Tomáš Hlavoň se stali mistry ČSSR pro rok 1984. 

( 7 )   Citace z XIX. výroční zprávy za rok 1985 

Uskutečnilo se 4 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1985 pro 152 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1985 pro 90 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    720 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1013 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1733 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,07 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,31 

( 8 )   Citace z XX. výroční zprávy za rok 1986 

Uskutečnilo se 4 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1985 pro 152 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1985 pro 90 osob. 

Velehorské výstupy v zimě    925 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1417 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  2342 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 5,80 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,77 

( 9 )   Citace z XXI. výroční zprávy za rok 1987 

Uskutečnilo se 4 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v zimě 1985 pro 152 osob. 

Uskutečnilo se 8 týdenních zájezdů do Vysokých Tater v létě 1985 pro 90 osob. 

 Velehorské výstupy v zimě    681 výstupů 

velehorské výstupy v létě   1251 výstupů 

Počet výstupů za TJ za rok celkem:  1932 výstupů 

Počet výstupů na jednoho člena TJ VHS: 4,62 výstupu 

Průměrná obtížnost za všechny výstupy roku: 3,81 

„Překročili jsme výdaje na zahraniční zájezdy – 3x Pamír a 2x Meteora“. ( Pozn. Podrobnosti nejsou ve 

výroční zprávě uvedeny.)  
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 8. Hospodaření VHS 

8.1. Přehledy hospodaření z Výročních zpráv 
( 1 )   Výroční členská schůze konaná 21.2.1968. Citace z I.výroční zprávy za rok 1967: 

Provádíme speciální práce ve velkých výškách a využíváme při tom horolezeckých zkušeností svých 

členů. Náš hrubý příjem z této činnosti činil 334.679 Kč za osm měsíců naší existence. Z toho na 

mzdách jsme vyplatili 172.536 Kč. Po odečtení režijních vydání zůstalo v jednotě 122.682 Kč. 

( 2 )   Výroční členská schůze konaná 26.2.1969. II.výroční zpráva za rok 1968 existovala,  

ale nezachovala se. Citace za zápisu schůze: 

Auermüller přečetl návrh finančního rozpočtu na rok 1969 v souvislosti s uplynulým rokem 1968. 

( 3 )   Výroční členská schůze konaná 12.2.1970. Citace z III. výroční zprávy za rok 1969: 

Z.Zlámal: Zpráva o vedlejší hospodářské činnosti: 

Rok 1969 byl druhým souvislým rokem naší činnosti. 

V roce 1967 jsme pracovali až ve druhém pololetí, takže statistika za toto období je zkreslena, 

protože nezahrnuje hluché období na začátku roku. Obě následující léta se od sebe liší zase tím, že 

v roce 1969 byla uzákoněna důchodová daň pro útvary našeho typu. Tato okolnost se promítla tak, že 

jsme více investovali do Medvědí chaty a do materiálového vybavení. Bez vysvětlení nelze tedy roky 

1968 /1969 vzájemně porovnávat. 

( 4 )   Výroční členská schůze konaná  11.2.1971. Citace z IV.výroční zprávy za rok 1970: 

Z.Zlámal: Zpráva o vedlejší hospodářské činnosti: 

Uplynulý rok 1970 byl pro vedlejší hospodářství naší TJ v mnohém poučný. Plánovaný objem tržeb 

(1,200.000 Kč) byl překročen prakticky o 100 % a již v pololetí se ukázalo, že při stávajícím 

personálním obsazení direktoria  (Sedláková, Auermüller, Zlámal) leží pracovní zatížení některých 

členů na samé hranici jejich možností. 

V září odešla na mateřskou dovolenou O.Sedláková. Její funkci jako pokladní převzala Z.Paulová, do 

direktoria byl místo ní kooptován J.Šťastný. V závěru roku byl přizván ke spolupráci s direktoriem 

J.Paul. 

Koncem roku ( 1970 ) vláda republiky přiostřila svůj boj proti inflačním tlakům a úniku pracovních sil a 

žádal Národní frontu, aby omezila hospodářskou činnost svých společenských organizací jen na míru 

potřebnou k zajištění jejích cílů.  

Rozsah naší hospodářské činnosti, resp. Horní hranice tržeb bude oproti roku 1970 pravděpodobně 

poněkud omezena. 

V roce 1970 se nejvíce na vedlejší hospodářské činnosti podíleli řízením akcí: V.Demel, K.Kalný, 

J.Auermüller, J.Paul, J.Děrda. 

Přehled hospodaření TJ v roce 1970: 

vedlejší hospodářství – vydání - Medvědí chata  110.000 Kčs 

vedlejší hospodářství – příjmy – autobus    16.000 Kčs 

Tělovýchova – vydání: 

sportovní zájezdy      56.000 Kčs 

materiál      25.000 Kčs 

expediční fond a mezinárodní styk      5.000 Kč 

Možno říci, že stanovený rozpočet byl dodržen. Navíc se podařilo ze zisku hosp. zařízení kromě okrytí 
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výdajů n sportovní činnost a budování Medvědí chaty, vytvořit finanční rezervu cca. 250.000 Kčs, 

financovat plánovanou expedici do Mongolska, pokud k ní dojde a pokud nebude placena ze státních 

prostředků. Celkovou bilanci hospodaření v roce 1970 lze tedy hodnotit kladně. 

( 5 )   Revizní komise 

Revizní komise pracovala trvale a pro každou výroční členskou schůzi připravila svoji zprávu.  

Ing B. Brychová sepsala zprávu z 20.2.1968 za rok 1967 a zprávu z 12.2.1969 za rok 1968. Pavel Galle 

a Vladislav Sýkora sepsali revizní zprávu z 10.2.1970 za rok 1969 a zprávu z 3.11.1970 za rok 1970. 

Revizní zprávy obsahovaly, jak nedostatky, tak návrhy na opatření.  

 ( 6 )   Přehled hospodaření v roce 1971. Citace z Výroční zprávy za rok 1971 

Zpráva o vedlejší hospodářské činnosti  - napsal Zdeněk Zlámal 

Koncem roku 1970 jsme na tomto místě psali, že v r.1971 zřídíme samostatný  podnik zapsaný 

v podnikovém rejstříku, protože rozsah naší hospodářské činnosti přesáhl hranice obvyklé pro 

vedlejší hospodářství TJ. 

Jenže od tlakem z vládních míst přestal ÚV ČTO (Ústřední výbor Českých tělovýchovných organizací) 

od 1.1.1971 další podniky zřizovat a Národní výbor při revizi v únoru 1971 nám uložil do 1.dubna, buď 

dosáhnout zápisu do podnikového rejstříku nebo s hospodářskou činností skoncovat. 

Pod tlakem okolností a úřadů jsme začlenili své hospodářství ve formě dvou středisek (práce ve 

výškách a Medvědí chata) do hospodářského zařízení TJ Moravan nazvaného „Hippos“ a tam jsme 

existovali do konce roku 1971, kdy nás městský výbor ČTO, přes náš nesouhlas, začlenil do svého 

podniku (jsou v Brně 3) Slavia-sport, Vojtova 14. 

Spojení s Hipposem mělo pro naši TJ řadu výhod a nevýhod, z nichž hlavní byla ta, že středisko práce 

v e výškách bylo jediným aktivním střediskem počínaje červencem 1971 a živilo téměř celý podnik. 

Své podíly na výsledcích práce nemohla tedy TJ obdržet dříve než koncem roku, protože takové 

finanční prostředky podnik prostě neměl dříve k dispozici. I tak nám zůstala z roku 1971 pohledávka 

ve výši 155.000 Kčs, kterou převzal Slavia-sport a vyrovná ji v příštím roce. 

V r.1970 jsme chtěli svou hospodářskou činnost pro rok 1971 omezit, ovšem středisko se rozvíjelo 

podle ekonomických zákonů a nezávisle na našich přáních a jeho tržby rostly úměrně rostoucí 

poptávce. Vytvořené hrubé zisky se dělily podle předem dohodnutých pravidel, v podstatě na 

polovinu, mezi naši TJ a Hippos. Ten ze své poloviny musel ovšem hradit podnikovou režii, naplnit 

podnikové fondy a zaplatit daň důchodovou. 

Koncem roku 1971, když bylo rozhodnuto, že hospodářská zařízení v Brně budou sloučena do 3 

podniků městského výboru ČTO, který bude podíl na zisku rozdělovat centrálně a bez přímého vlivu 

tělovýchovných jednot, jsme usilovali od přechod do Favorit-sportu. Hlavním byla obava, aby špatné 

hospodaření ostatních středisek Hipposu, který integroval do Slavia-sportu, nevrhlo do nepříznivého 

postavení i naše střediska. Záměr nám nevyšel na 100%, byli jsme do Slavia-sportu začleněni, avšak 

jako samostatně hospodařící střediska. Doufáme, že se mu bude v r.1972 dařit a stejně doufáme, že 

z vytvořených zisků dostaneme alespoň tolik peněz, kolik jsme stačili přeměnit ve sportovní činnost 

v uplynulém roce. 

Náklady v roce 1971  172.073,70 Kčs. 

Příjmy v roce 1971  596.374,25 Kčs. 



FOTOKNIHA_VHS_1964-1986_ČTVRTÝ_DÍL_HISTORIE_VHS_srpen_2021 Stránka 39 

I když je celková bilance hospodaření naší TJ aktivní částkou 402.336,80 Kčs, je nutné si uvědomit, že 

vlastní hospodářská činnosti naší TJ již nenávratně skončila a jedinými příjmy od r.1972 budou dotace 

od Městského výboru ČTO v Brně. Znamená to, že kdybychom neměli v roce 1971 hospodářské 

zařízení, potřebovali bychom od MěV ČTO na činnost celé TJ částku 134.883,20 Kčs. Je proto 

bezpodmínečně třeba zaměřit se při výkonu sportovní činnosti v naší TJ na hospodárnost, poněvadž 

nemůžeme očekávat, že by MěV ČTO poskytl finanční dotaci jednotě, která má na kontě svého 

operativního účtu 790.083,45 Kčs. Jak dlouho nám tato částka vystačí, to záleží především na nás 

samotných. 

( 7 )   Přehled hospodaření v roce 1974. Citace z Výroční zprávy za rok 1974 

Rozpočet na r.1974 byl vyrovnaný a předpokládal příjmy a výdaje ve výši 721.000 Kčs. Hlavními 

položkami na výdajích – výdaje na sportovní činnost a výdaje hospodářsko-organizační.  

Výdaje  skutečnost 620.500 Kčs. 

Příjmy  skutečnost 725.900 Kčs. 

Srovnání ukazuje, že jsme plánovaných příjmů dosáhli, zato na výdajích jsme ušetřili více než 100.000 

Kčs, takže s výsledky hospodaření v r.1974 můžeme být spokojeni. 

majetek TJ – movitý i nemovitý – se zvýšil na 1,946.000 Kčs, tj. o 148.300 Kčs proti roku 1973. 

( 8 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1975. Citace z Výroční zprávy za rok 1975 

Rozpočet na rok 1975naší TJ byl již tradičně vyrovnaný a předpokládal výdaje i příjmy ve výši 625 tisíc 

korun.  

Výdaje  skutečnost  576.100 Kčs, tj. úspora 48.900 Kčs. 

Příjmy  skutečnost 685.300 Kčs, tj. překročení příjmů 60.300 Kčs. 

Dosáhli jsme ve výdajích úsporu a v příjmech jsme rozpočet o 60 tisíc překročili, takže finanční rok 

1975 skončil pro TJ ziskem ve výši 109.200 Kčs. Majetek – movitý a nemovitý – vzrost oproti loňsku o 

145.000 Kčs na 2,091.000 Kč. 

( 9 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1976. Citace z Výroční zprávy za rok 1976 

Rozpočet TJ na r.1976 byl vyrovnaný a předpokládal příjmy i výdaje ve výši 674 tisíc korun. MěV ČSTV 

však v červnu 1976 oznámil, že nám krátil podíl z přerozdělení zisku městského podniku o 70 tisíc 

korun a neposkytl nám dotaci na údržbu (10 tisíc korun), takže hned na počátku r.1976 vznikl 

rozpočtový schodek ve výši 80.000 Kčs, se kterým výbor zápasil po celý rok. 

Výdaje  plán 674.000 Kč, skutečnost 637.200 Kčs, úspora výdajů 36.800 Kčs. 

Příjmy  plán 647.000 Kč, skutečnost 590.600 Kčs, snížení příjmů o 83.400 Kč. 

Jak j patrno z přehledu, nepodařilo se nahradit schodek v příjmech jinými zdroji a tak veškeré úsilí 

výboru bylo zaměřeno na úspory výdajů, aby nezaviněné rozkolísání v hospodaření TJ bylo co 

nejmenší. 

V přehledech není zahrnuta nerozpočtovaná koupě chalupy na Blatinách, která byla pořízena na úkor 

finančních rezerv TJ. Koupě chalupy (122.600 Kčs ) a krytí rozpočtového schodku 1976 ( 46.600 Kčs) 

snížilo finanční rezervy TJ o 170 tisíc Kčs na téměř kritickou mez, která si vyžádá v dalších letech 

přesnější rozpočtování a hlavně vyšší rozpočtovou kázeň a šetrnost. Hlavní záměr výboru – aby se 

nezmenšil celkový majetek TJ, se zatím podařilo slnit: 1975: 2,091.000 Kčs a v r.1976: 2,100.600 Kčs. 

Obtíže se nutně objeví v dalších letech, kdy bude nutno financovat budování chalupy a za 

podstatného snížení finančních rezerv. Záleží velmi mnoho na práci brigádníků, na jejím množství a 

zejména účinnosti, tj.  
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( 10 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1977. Citace z Výroční zprávy za rok 1977 

Rozpočet TJ na r.1977 byl opět vyrovnaný, jak žádá nadřízený orgán, ovšem vyrovnání nás stálo část 

našich finančních rezerv a tak došlo letos konečně k tomu, čeho jsme se báli již vloni – ke zmenšení 

majetku TJ. Žili jsme si poněkud z podstaty. Tato okolnost, spolu s jinými, vedla výbor k návrhům 

diskutovaným na mimořádné konferenci v červnu 1976, kde byla v podstatě zavedena pracovní 

povinnost členů, jako další příspěvek na činnost naší jednoty. Musíme v budoucnu část majetku 

nezbytně vytvářet vlastní prací. Po dokončení jednotlivých etap výstavby – chalupy na Blatinách i 

Medvědí chaty – budou naše výsledky aktivovány, projeví se zvýšením majetku TJ a naše práce bude 

zhodnocena. 

Výdaje  plán 680.000 Kčs skutečnost 679.800 Kčs 

Příjmy  plán 680.000 Kčs skutečnost 686.300 Kčs 

Jak je patrno, podařilo se udržet vyrovnané hospodaření v průběhu roku. Objevily se však očekávané 

potíže, dané předzásobením materiálem na našich stavbách, především na chalupě Blatiny a 

pochopitelně také neuzavřenými budovatelskými akcemi, které se nepodařilo dovést k aktivaci do 

majetku TJ z různých příčin (elektrárna a vodovod na Medvědí chatě, sanitární jímka na Blatinách). 

Snížení majetku v evidenci je malé – činí 2,5 % - přesto je pro nás varováním, abychom nežili 

z podstaty. Hospodářský rok 1978 bude ještě náročnější, protože se máme podílet na financování 

jihomoravské expedice do Hindúkúše a naplano rozjet stavbu na Blatinách. Jedině poctivé 

odpracování závazku nám dovolí finančně proplout.  

Stav majetku TJ v roce 1977: 2,048.900 Kčs. 

 ( 11 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1978. Citace z Výroční zprávy za rok 1978 

Z hlediska hospodaření byl rok 1978 jedním z nejsložitějších v historii TJ. Měli jsme financovat 

rekonstrukci chalupy na Blatinách a expedici do Hindúkúše. Přitom jsme neměli velké zkušenosti 

s financováním ani jednoho. Nakonec vše dobře dopadlo díky porozumění Městského výboru ČSTV a 

úsilí odpovědných referentů. Majetek TJ se snížil o dalších 135.000 Kčs (6,8%) a na krytí zvýšených 

výdajů v roce 1978 jsme museli dodat 56 tisíc Kčs z vlastních finančních rezerv. 

Zmenšení majetku je způsobeno intenzivní výstavbou, jejíž výsledky se do majetkových účtů 

promítnou až po dokončení, takže není důvod k poplachu. Zato krajní opatrnost v dalších letech je 

nezbytná, protože s malými rezervami dokáže úspěšně hospodařit jen nejzkušenější hospodář. Jinak 

by se mohlo stát, že naše finanční prostředky se promění v hromady písku, cihel, řeziva a dlaždic na 

Blatinách, které nikdo nedokáže zpracovat, protože budou chybět peníze k nákupu třeba cementu. 

Výdaje  plán 680.000 Kčs skutečnost 750.000 Kč, zvýšení o 70.000 Kčs na Blatinách 

Příjmy  plán 680.000 Kčs skutečnost 684.000 Kč, v tom je dotace 182.000 Kč 

( 12 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1979. Citace z Výroční zprávy za rok 1979 

Již v sestavě rozpočtu na rok 1979 jsme předpokládali vyčerpání asi 80 tisíc korun z toho, co jsme si 

ušetřili v minulých létech. Skutečnost však byl daleko drsnější a donutila nás vydat celé 103 tisíce 

korun z finančních rezerv a tím jsme je prakticky vyčerpali. A to nám ještě vydatně pomohl městský 

výbor ČSTV tím, že nám dodatečně poskytl na dofinancování Blatin částku 58.000 Kčs, nad 

přislíbenou a rozpočtovanou dotaci. 

Výdaje  plán   725.000 Kčs skutečnost    784.000 Kčs  

Příjmy  plán   725.000 Kč z toho plánovaná dotace 147.000 Kčs 

Příjmy  skutečnost  681.000 Kčs z toho dotace   202.000 Kč. 
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( 13 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1980. Citace z Výroční zprávy za rok 1980 

Rozpočet na rok 1980 byl sestavován jako krajně úsporný, protože výstavba Blatin v roce 1979 

pohltila naše finanční rezervy, vzrostly ceny energií a pohonných hmot a hrozil výpadek autobusu. 

Naštěstí všechno dobře dopadlo, cenová opatření výboru TJ, jakkoli nepopulární, se osvědčila a 

nevšední rozpočtová kázeň všech funkcionářů TJ včetně vedení stavby na Blatinách přinesly žádaný 

výsledek. Dokonce jsme mimo plán mohli financovat cestu J.Beneše do Jižní Ameriky, díky pochopení 

řady členů, kteří ve prospěch expedice odepsali svá konta u TJ. 

Autobus, kromě zimy, nevypadl, Medvědí chata překročila plán tržeb a městský výbor ČSTV 

dofinancoval překroční plánu na Blatinách zvýšením dotace o 37 tisíc korun. Kromě toho nám poskytl 

mimořádnou dotaci ve výši 110 tisíc korun na potřeby roku 1981, takže opět pracujeme s potřebnou 

finanční rezervou, jak jsme byli z minulosti zvyklí. Díky této dotaci skončil uplynulý hospodářský rok TJ 

– po delší pomlce – opět bilančním přebytkem. 

Náklady plán   586.000 Kčs skutečnost    703.000 Kčs 

Výnosy  plán   586.000 Kč  z toho plánovaná dotace  97.000 Kč 

  skutečnost  784.000 Kčs z toho dotace    237.000 Kč. 

( 14 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1981. Citace z Výroční zprávy za rok 1981. 

Rozpočet na rok 1981 byl finančně zajištěn mimořádnou dotací, poskytnutou ještě v roce 1980. 

Kromě výstavby na Blatinách jsme předpokládali ještě generální opravu našeho autobusu. Když nám 

ji potvrdili až na rok 1982použilii jsme uvolněné částky k dofinancování rekonstrukce na Blatinách a 

potom jsme se do konce roku třásli, zda nám městský výbor ČSTV prostavěné peníze vrátí, abychom 

generálku autobusu mohli v roce 1982 vůbec zaplatit.  

Peníze nám zaplatili 31.12.1981 a kromě toho nám povolili opět hospodářskou činnost. 

Náklady plán   606.000 Kčs skutečnost    719.000 Kčs 

Výnosy  plán   507.000 Kčs z toho plánovaná dotace  53.000 Kčs 

  skutečnost 666.000 Kčs  z toho dotace    153.000 Kčs 

Návrh rozpočtu na rok 1982 

I když je návrh rozpočtu stejně úsporný jako vloni, vyskytují se v něm čísla poněkud vyšší. Změnila se 

cenová hladin a po desetileté přestávce zahájíme opět hospodářskou činnost – práce ve výškách. Po 

deseti létech si tedy opět můžeme na svůj sport vydělávat pod vlastní firmou. Nezapomněli jsme to? 

( 15 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1982. Citace z Výroční zprávy za rok 1982. 

Z hlediska finančního plánu a jeho plnění byl rok 1982 zcela mimořádný. Byla nám povolena 

hospodářská činnost „Práce ve výškách“, avšak současně s požadavkem, abychom zajistili nátěry 

střešní konstrukce stadionu Náplavka. Při realizaci byl pak překročen plánovaný a schválený finanční 

rozsah hospodářské činnosti asi 13x a rozpočet TJ vzrostl na dvojnásobek, v příjmech i ve výdajích. 

Pochopitelně došlo i k vyšší tvorbě zisku (228 tisíc korun) a tím i k vysokým odvodům daně 

důchodové (110 tisíc korun). Městský výbor projevil pro naši situaci pochopení a zvýšil nám dotaci 

pro Blatiny o 55 tisíc korun, takže celkové hospodaření skončilo přebytkem 51.300 Kč, čímz jsme 

vyrovnali ztrátu z roku 1981. 

Náklady plán   675.000 Kčs   skutečnost 1,394.000 Kčs 

z toho náklady na výškové práce  plán 54.000 Kčs  skutečnost 753.000 Kčs 

Výnosy  plán   675.000 Kčs  skutečnost 1,545.000 Kčs 

z toho výnosy výškový prací   plán 76.000 Kč  skutečnost 871.000 Kč 
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Z organizačních příjmů 206 tisíc korun činí dotace městského výboru ČSTV 168 tisíc korun (105 tisíc 

Kčs na Blatiny a 63 tisíc Kčs na činnost). 

( 16 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1983. Citace z Výroční zprávy za rok 1983. 

Hospodaření TJ v roce 1983 probíhalo v uspokojivém souladu s rozpočtem. Výdaje byly překročeny o 

pouhých 5% , příjmy o 8,6 %, což svědčí o dobré úrovni finančního plánování i rozpočtové kázně 

uvnitř TJ. Vzniklý finanční přebytek ve výši 29.400 Kč pohltí daň důchodová, takže možno 

konstatovat, že jsme stačili spotřebovat vše, co jsme si v průběhu roku vytvořili a jest si přáti, aby 

takto se nám dařilo i v příštích létech. 

Náklady  plán  856.000 Kčs   skutečnost 900.500 Kčs 

Výnosy  plán  856.000 Kčs   skutečnost 929.900 Kčs. 

Z organizačních příjmů 115.000 Kčs činí dotace městského výboru ČSTV 64.800 Kčs ( 46 tisíc korun na 

Blatiny, 18.800 Kč na činnost). V porovnání s rokem 1982 je dotace více než o 100 tisíc nižší a další 

snížení nás čeká v roce 1984. Musíme si opět zvyknout na soběstačnost ve finančních záležitostech. 

( 17 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1984. Citace z Výroční zprávy za rok 1984 

Do hospodaření TJ se promítlo zvýšení ceny motorové nafty a energií, s nimž jsme v rozpočtu 

nepočítali. Platební potíže nám nevznikly, protože středisko výškových prací současně vysoko 

překročilo předpokládaný objem prací a tím i předpokládaný zisk. Dosáhli jsme bilančního přebytku 

ve výši 242.000 Kčs, takže i po odvodu daně důchodové (110.300 Kčs ) nám zbude 132.000 Kč čistého. 

Náklady plán  870.000 Kčs  skutečnost 1,090.500 Kč 

Výnosy  plán  870.000 Kč  skutečnost 1,333.500 Kč. 

Z organizačních příjmů 117.300 Kčs činí dotace městského výboru ČSTV 68.800 Kč, 48.800 Kčs na 

Blatiny a 20.000 Kčs na činnost. 

( 18 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1985. Citace z Výroční zprávy za rok 1985. 

Do hospodaření TJ se nepříznivě promítla ztráta klubovny na Francouzské 84. Poklesl příliv nových 

členů, poklesla účast na zájezdech všech typů a tím se zvýšily doplatky TJ na tělovýchovnou činnost. 

Platební potíže nám naštěstí nevznikly, protože ztráty vyrovnala úspěšná vedlejší hospodářská 

činnost. Středisko výškových prací realizovalo výkony ve výši 905 tisíc korun a dosáhlo hrubého zisku 

ve výši 348.700 Kč, takže i po odvodu daně důchodové ( 121.800 Kčs ) zbylo čistého 227 tisíc korun. 

Část tohoto zisku jsme ovšem spotřebovali jinde, takže čistý bilanční přebytek činil jen 119.600 Kčs. 

Náklady plán  900.000 Kčs  skutečnost 1,317.800 Kčs 

Výnosy  plán  900.000 Kčs  skutečnost 1,437.500 Kčs. 

Zvýšení nákladů na dopravu vyvolala druhá generálka (výměna) motoru autobusu. V tělovýchově 

poklesly náklady i výnosy proti rozpočtu, neklamná známka poklesu sportovní aktivity v TJ 

vyvolaného ztrátou učeben. 

( 19 )   Přehled hospodaření TJ v roce 1986. Citace z Výroční zprávy za rok 1986. 

Finanční hospodaření TJ v roce 1986 bylo výrazně ovlivněno dvěma faktory: velkým rozsahem 

výškových prací při generální opravě Zimního stadionu v Brně a výrazným překročením nákladů na 

výstavbu Blatin, kde se podařilo nakoupit významnou část dřeva, potřebného pro dokončení stavby. 

Všechna překroční nákladů byla kryta zisky střediska výškových prací, které činily 371.500 Kč. Po 

odvodu značně vysoké daně důchodové ( 167.700 Kč) zbylo čistého cca 204 tisíce Kčs. Část zisku jsme 

proinvestovali na Blatinách, takže čistý bilanční přebytek činil jen 197.000 Kčs a bude se nám 

náramně hodit pro financování účasti našich representantů v zahraničních velehorách. 
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Náklady plán  949.000 Kčs  skutečnost 1,270.600 Kčs 

Výnosy  plán  953.000 Kčs   skutečnost 1,468.700 Kčs. 

Od městského výboru ČSTV jsme dostali jen dotaci na činnost ve výši 20.000 Kčs, které jsme se pro 

rok 1987 vzdali s tím, že si prostředky na činnost snadno vyděláme pomocí výškových prací, bude-li 

nám povolen dostatečný limit  OON ( Pozn. – OON – jsou asi výškové práce ??) 

( 20)   Přehled hospodaření TJ v roce 1987. Citace z Výroční zprávy za rok 1987. 

Vloni jsme na tomto místě napsali, že finanční hospodaření (v roce 1986) ovlivnily dva faktory: 

překročení rozsahu prací na Zimním stadionu v Brně a překročení nákladů na výstavbu Blatin. Oba 

faktory se vyrušily, zisk z výškových prací převýšil náklady na Blatiny a ještě zbylo. 

Obdobně lze vysledovat vliv dvou faktorů i v letošním finančním hospodaření: Překročili jsme výdaj 

na zahraniční zájezdy ( 3x Pamír a 2x Meteora) a omezil nás Městský výbor ČSTV limitováním 

mzdových výdajů na výškové práce, takže jsme svoji hospodářskou činnost museli omezit. Faktory se 

nevyrušily, nýbrž sečetly a naše výdaje v roce 1987 převýšily o 160 tisíc naše příjmy v témže roce. 

Spotřebovali jsme tedy i rezervu vytvořenou v roce 1986. 

Náklady plán  1,053.000 Kčs  skutečnost 1,321.700 Kčs  

Výnosy  plán  1,054.000 Kčs   skutečnost 1,157.400 Kčs. 

V r. 1987 jsme od Městského výboru ČSTV nedostali žádnou dotaci, ani jsme o ni nežádali, přáli jsme 

si je, aby nám zvedli limit mzdových prostředků, že si potom vyděláme sami. Přidali nám 20.000, tedy 

tolik, klik činila loňská dotace. V roce 1988 mají být omezené limity zrušeny. Stejně byly zavedeny 

teprve v roce 1983 a nebyly nikdy ničím než byrokratickou kratochvílí, podvazující naše úsilí. 

8.2 Autobusy, nákladní auto a gazík 
( 1 )   Výborová schůze 7.1.1969: J.Slavík navrhuje zakoupení ojetého autobusu od ČSAD, jehož 

šoférem a údržbářem by byl šofér-penzista – pan Novák. Úkol: Slavík bude dál jednat o koupi 

autobusu. 

( 2 )   Výborová schůze 15.4.1969: Jan Slavík: Byla odeslána závazná objednávka na koupi autobusu. 

( 3 )   Výborová schůze 1.7.1969: Jan Slavík má již zajištěno místo pro parkování autobusu 

v Hradčanech – včetně dílny. 

( 4 )   Výborová schůze 4.11.1969:Výbor jednoty jednomyslně odhlasoval zakoupení autobusu od 

divadla SMD v Šumperku za 70.000 Kčs – splatných ve dvou splátkách. 

( 5 )   Výborová schůze 9.12.1969: Poněvadž z koupení autobusu od divadla ze Šumperka sešlo, byl 

zajištěn autobus od Technické a zahradní správy města Brna za 65.000 Kčs.  

( 6 )   Výborová schůze 6.1.1970: Jan Slavík zakoupil autobus za 65.000 Kčs. Autobus je v dobrém 

stavu po technické prohlídce a má 42 míst. 

( 7 )   Výborová schůze 20.1.1970: Jan Slavík: autobus je v pořádku, jezdí. 

( 8 )   Výborová schůze 3.3.1970: J.Slavík: Autobus začne jezdit od 1.4.1970. 

( 9 )   Výborová schůze 2.6.1970: Slavík navrhl zakoupení staršího mírně ojetého nákladního auta 

značky ERENA za 3500 Kčs kvůli Medvědí boudě. Koupě byla schválena. 

( 10 )   Výborová schůze 7.7.1970: Slavík: Autobus a nákladní auto vydělávají peníze. 

( 11 )   Výborová schůze 1.2.1972: Slavík: Nákladní auto bylo prodáno za 400 Kčs. 

( 12 )   V roce 1973 byl koupen druhý autobus a bylo koupeno terénní auto GAZ. 

( 13 )   V roce 1974 byl prodán první autobus. 

( 14 )   V každé výroční zprávě byla kapitola „Zpráva o středisku doprava“, které podrobně popisovala 

ujeté kilometry, náklady, tržby a zisk vozidel.   
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9. Odznak TJ VHS, klubovny, HOTEJL a politicko-výchovná práce 
 

Odznak TJ VHS 

( 1 )   Výborová schůze 15.4.1969: Mirek Kelbl připomněl otázku návrhu odznaku TJ. Bylo rozhodnuto, 

že v září bude uspořádána veřejná soutěž z došlých návrhů, kterou zorganizuje Kelbl, který utvoří 

komisi, v níž bude zastoupen z každého oddílu jeden člen. Odměna za první cenu bude v rozmezí 100 

– 300 Kčs.  

( 2)   Výborová schůze 6.1.1970: Výbor vrátil návrhy na odznak zpět do příslušné komise a 

připomínkou, že z finančních důvodů by byl vhodnější jen jeden odznak ve všech provedeních.  

( 3 )   Výroční členská schůze za rok 1969 konaná 12.února 1970:  

V září 1969 byla vyhlášena soutěž o návrh na odznak TJ. Bylo přihlášeno 16 návrhů, k nimž se mohli 

vyjádřit všichni zájemci anketním lístkem. K výsledkům ankety pak přihlédla komise pro výběr 

odznaku (byli v ní zástupci všech oddílů, kromě oddílu II., který účast odmítl).  

Jako nejlepší byl vybrán návrh Josefa Borkovce ze Slávie, vhodný k provedení na kovu i plátně. 

( 4 )   Výborová schůze 7.4.1970: M.Kelbl: Odznak v kovu proveden není, pracuje se na provedení na 

plátně.  

( 5 )   Výborová schůze 5.5.1970: M.Kelbl: Odznak vyšívaný – dodací lhůta 2 měsíce – cena 15 Kčs. 

Kovový odznak je rozpracován.  

( 6 )   Výborová schůze 2.6.1970: Oddíly si koupily vyšívané odznaky.  

( 7 )   Výborová schůze 4.8.1970: Výbor oznamuje oddílům, že odznak y jednoty jsou již vytištěny a 

možno je zakoupit u Kelbla a 5 Kčs. 

( 8 )   Výborová schůze 1.12.1970: M.Kelbl: Kovové odznaky TJ budou v půli prosince. 

První nastěhování do klubovny na Francouzské ulici číslo 84 

( 1 )   Výborová schůze 13.9.1967: schůze se konala v klubovně VÚMCH (Výzkumného ústavu 

makromolekulární chemie, kde pracoval Zdeněk Zlámal.) 

( 2 )   Výborová schůze 13.3.1968: Pronájem klubu – všechny instituce schválily převedení klubovních 

místností na Francouzské ulici na VÚMCH za roční nájem 15000 Kč. TJ VHS bude figurovat jako 

podnájemník s právem užívat místností po 18.hodině. 

Politicko-výchovná práce ve Výročních zprávách 

( 3 )   Výroční zpráva za rok 1970: 

Úryvky ze „Zprávy o činnosti referátu „Informace“ od Mirka Kelbla: 

Podařilo se nám dosáhnout dohody s vedoucím prodejny „Record“ o umístění nástěnky pro 

propagaci TJ a horolezectví vůbec. Bylo vyrobeno 200 plátěných odznaků TJ. 

Byla založena knihovna a archiv TJ. Loňský návrh na vydávání vlastního – jednotového časopisu upadl 

– k naší škodě – po několika jednáních v zapomenutí. 

( 4 )   Výborová schůze 7.12.1971: Z.Zlámal informoval o vyklizení klubu na Francouzské ulici , 

pravděpodobně poslední termín je 21.12.1971. 

( 5 )   Výroční zpráva za rok 1971. Úryvky: 

Na počátku roku 1971 se podařilo realizovat jeden z významných záměrů výboru – zhotovení 

kovového odznaku jako symbolu naší TJ. Bylo vyrobeno 300 kusů. 
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Počátkem roku byla vyhlášena soutěž o nejlepší amatérskou fotografii s horolezeckým námětem. Náš 

„dvorní“ fotograf Myška soutěž vyhrál. Pořadí na dalších místech: 2.Mrkývka, 3.Borkovec, 4.Pokorný. 

Naše vývěsní skříňka v prodejně „Record“ je pravidelně vyměňována a veřejnost je přehledně 

informována o činnosti TJ. (Poznámka: prodejna Record byla na rohu Pánské ulice a dnešní 

Masarykovy ulice.) 

( 6 )   Výborová schůze 4.1.1972: Z příkazu ONV Brno III jsme byli nuceni vyklidit klubovnu 

k 31.12.1971. Je nutné, aby si jednotlivé oddíly zajistily místnosti ke schůzím samy, nejméně na půl 

roku. Úřední hodiny TJ VHS budou každé úterý od 17,30 hodin na sekretariátu Klubu turistů a lyžařů – 

Brno, Pekařská 18. 

( 7 )   Výborová schůze 1.2.1972: Z.Zlámal přečetl text žádosti na ONV Brno III o přidělení prostor 

klubu na Francouzské 84, o které nový majitel nemá zájem. 

( 8 )    Nepodařilo se, dohledat v zápisech datum zpětného nastěhování do klubovny na Francouzské 

84 a datum získání sklepních prostor na ulici Antonína Macka 2 pro budoucí klubovnu. 

( 9 )   Výborová schůze 8.3.1973: M.Kelbl informoval o pokračování úprav prostor na ulici A.Macka, 

které zaostávají proti plánu. Náklady na údržbu klubu na Francouzské činí 46.000 Kčs ročně.  

( 10 )   Výborová schůze 2.10.1973: M.Kelbl sdělil, že v klubovně na Macků je dokončena 

elektroinstalace a montuje se ústřední topení. Je zapotřebí brigádníků. 

( 11)   Výborová schůze 9.7.1974: M.Kelbl oznámil dokončení úprav v klubovně na ulici Antonína 

Macka 2. Otevření klubovny ve čtvrtek 11.7.1974 se za výbor zúčastní M.Mrkývka. Počínaje dnem 

11.7. přenáší do nových prostor své schůze oddíl Jiskra. Výbor TJ tam bude přesouvat schůze všech 

malých oddílů (Kr.Pole, Maps, VI), aby na Francouzské uvolnily prostory pro početné školní útvary. 

( 12 )   Výroční zpráva za rok 1974. Úryvky: 

Do kompetence tohoto referátu spadá správa a výstavba kluboven TJ, správa nástěnných novin 

(nástěnek) v klubovně i ve městě a organizace knihovny, vydávání časopisu Hotejl, plnění podmínek 

soutěže o „Vzornou TJ“ a organizace politického vzdělávání funkcionářů a členstva. Vedle toho 

kontroluje příslušná referent Mirek Kelbl plnění patronátních smluv s horolezci Robotron-Radeberg 

v NDR a s gymnasiem na tř.kpt Jaroše. 

Hlavní změna k lepšímu proti loňsku nastala v tom, že na práci se podílí značně široký kolektiv 

členstva: na správě knihovny 2 členky, nástěnky 4 členové, v redakční radě Hotejla 5 členů. 

Soutěž o vzornou TJ jsme dokončili úspěšně a po obhajobě v říjnu 1974 jsme obdrželi titul „Vzorná 

TJ“, ihned jsme oznámili, že v soutěži pokračovat od 1.1.1975 o II. stupeň. 

Časopis HOTEJL je plodem úsilí nejen členů naší TJ, ale i horolezců z Lokomotivy Komárov. Náklad by 

zvýšen v průběhu roku 1974 na 400 výtisků.  

Výměnou oken a dveří v klubovně na Francouzské skončila nejchoulostivější etapa ve výstavbě 

kluboven. 

( 13 )   Výroční zpráva za rok 1975  

Všechny činnosti navazovaly na rok 1974. Navíc je uvedeno: 

Počet nástěnných novin (nástěnek) se v r.1975 významně zvětši, jak ukazuje seznam: 

1. Klubovna Francouzská  - vnitřní spravuje Kotaz (Nez) 

2. Klubovna Francouzská – venkovní spravuje Kotaz (Nez) 

3. Klubovna Antonína Macka – vnitřní  spravuje oddíl Jiskra 



FOTOKNIHA_VHS_1964-1986_ČTVRTÝ_DÍL_HISTORIE_VHS_srpen_2021 Stránka 46 

4. Dimitrovova ulice   spravuje Kocour (Jiskra) 

5. Merhautova    spravuje Pavelová ( ŠO) 

6.Gagarinova (dnešní Kobližná)   spravuje oddíl VII 

7. Obránců míru (dnešní Údolní ulice) spravuje oddíl Slavia 

8. Schodiště u hotelu Grand  spravuje oddíl Wibram. 

( 14 )   Výroční zpráva za rok 1976. Úryvky: 

Akce „15 vrcholů k XV.sjezdu“ byla uzavřena k 30.listopadu. Ukázalo se, že stanovené podmínky – 

vystoupit na 15 vrcholů z 15-ti různých dolin byly nad síly a nad délku dovolené našich členů. Zkusilo 

to 64 soutěžících, do cíle došli jen dva Miloš Smutný (Wibram) a Mirek Kelbl (Jiskra).  

Jak je notoricky známo, Hotejl (Horolezecký Oddíl TJ Lokomotiva) byl založen v Lokomotivě… 

I letos jsme všechny ukazatele svého závazku v soutěži o „Vzornou TJ“ překračovali, ovšem zdaleka ne 

tak vysoko jako vloni. 

TJ má smlouvy o spolupráci s horolezeckou sekcí BSG Robotron Radeberg v NDR a s gymnasiem na tř. 

kpt.Jaroše. V jednotové knihovně máme 156 knih a časopisů. 

( 15 )   Výroční zpráva za rok 1977. Úryvky: 

Na podzim jsme podruhé obhájili titul „Vzorná TJ“. 

Významnější výročí, nez 10.výročí založení TJ, měla Říjnová revoluce. Její 60.výročí jsme oslavili 

zdařilým „Pochodem Vysočinou“, konaným letos za velmi drsných povětrnostních podmínek. 

Počátkem roku projevil zájem o místnosti na Francouzské Národní výbor ONV III – potřebuje agitační 

středisko, hospodu zrušit nemůže a tak vyhodí horolezce za druhém rohu ulice. 

Náklad Hotejlu byl zvyšován až na 1000 výtisků. 

( 16 )   Výroční zpráva za rok 1978. Úryvky: 

Rok 1978 byl rokem V.sjezdu ČSTV, jemuž byl věnován náš podíl na úspěšné horolezecké expedici 

„Hindúkúš 1978“. Osm prvovýstupů, třetí místo v soutěži o nejúspěšnější kolektiv jihomoravského 

kraje a čs.výstup roku (prvovýstup pilířem SZ stěny na Šachaur – 7.116 m) – to je bilance expedice. 

Bilance naší předvolební kampaně: 2 členové ve vyšších orgánech ČSTV, 5 členů ve vyšších svazových 

orgánech a oddíl mladých naší TJ se přihlásil do soutěže o „Vzorný kolektiv mládeže“…. 

Po řadě jednání, žádostí a intervencí bylo dosaženo s ONV Brno III dohody, takže naše učebna na 

Francouzské nám zůstala a je 1x měsíčně vyhrazena pro schůze uliční organizace a 1x měsíčně pro 

schůze komisí ONV III. 

Pozoruhodné je, že se letos „zpoždění“ Hotejlu neprodloužilo, takže čtenáři dostanou zářijové číslo 

r.1978 do rukou opět v v únoru či březnu 1979. 

Další obhajoba titulu „Vzorná TJ“ nás čeká v lednu 1981, tentokrát již potřetí. 

( 17 )   Výroční zpráva za rok 1979. Úryvky: 

Náš oddíl mládeže přes všechnu snahu v soutěži o titul „Vzorný kolektiv mládeže“ neuspěl. 

Příspěvky zájemců tj. cena časopisu Hotejl byla zvýšena na 30 Kčs pro zájemce mimo TJ a na 20 Kčs 

pro členy a hosty naší TJ. Hotejl vycházel v nákladu 1.100 kusů. 

( 18 )   Výroční zpráva za rok 1980. Úryvky: 

Úspěšně si v soutěži o titul „Vzorný“ vede náš oddíl mládeže, který po loňském neúspěchu energicky 

zlepšil svoji činnost. 

Po expedici mezinárodního významu „Hindúkúš 78“ a po mezinárodní přestávce v r.1979 jsem v roce 



FOTOKNIHA_VHS_1964-1986_ČTVRTÝ_DÍL_HISTORIE_VHS_srpen_2021 Stránka 47 

1980 opět zaznamenali svoji účast na mezinárodním jevišti účastí Jiřího Beneše na expedici „Peru 80“, 

do oblasti peruánské „Cordilliera Bianca“. 

( 19 )   Výroční zpráva za rok 1981. Úryvky: 

Plánovaná obhajoba titulu „Vzorná TJ“ se nekonala pro personální potíže v kompetentní komisi 

Městského výboru. Materiály k obhajobě jsme odevzdali, závazky splnili obhájíme tedy v r.1982. 

Oddíl „Mládeže“ v socialistické soutěži rovněž uspěl a v květnu 1981 mu byl udělen titul „vzorný 

kolektiv mládeže“. V soutěži však již pokračovat nemůže, protože většina jeho členů „přestárla“, tj. 

překročila osmnáctku a někteří se dokonce oženili. 

( 20 )   Výroční zpráva za rok 1982. Úryvky: 

Opožděná třetí obhajoba titulu „Vzorná TJ“ se uskutečnila 17.11.1982. Titul jsme obhájili na další tři 

roky. Jedinou závažnou připomínkou ze strany komise byl nedostatečný počet dorostu u nás a 

nedostatek cvičitelů, kteří by se věnovali jejich výcviku. Podařilo se získat pro tuto práci L.Kolegara a 

v roce 1983 se pokusíme pod jeho vedením vytvořit skupinu mladých od 15 do 18 let, s vlastním 

výcvikovým programem. 

( 21 )   Výroční zprávy za roky 1983 až 1987 neobsahují kapitoly o politicko-výchovné práci. 

Doplnění pro revizi 3 ze dne 18.5.2021 

( 22 )   Výborová schůze 6.2.1985 v klubovně TJ na Francouzské 84 

Výbor konstatuje, že s ohledem na vyklizení klubovny na Francouzské 84, nařízené ONV Brno III, 

nejsou vytvořeny žádoucí podmínky pro konání výroční konference. V domě byla zastavena voda, 

nefunguj záchody a nepravidelně je vypínán elektrický proud. Místopřeseda ONV Brno III přislíbil 

prodloužení termínu vyklizení do 31.3.1985, nikoliv však déle. 

( 23 )   Výborová schůze 3.7.1985 ve skladu TJ na Antonína Macka 2 

Předseda Zlámal oznámil, že TJ byly nabídnuty byty: Francouzská 54, 48, Vranovská 3. V současné 

době jsou neobyvatelné. 

( 24 )   Výborová schůze 4.9.1985 ve skladu TJ na Antonína Macka 2 

Výbor zamítl návrh na odprodej turbíny na Medvědí chatě a počítá s její instalací v příštích letech. 

( 25 )   Výborová schůze 8.1.1986 ve skladu TJ na Antonína Macka 2 

Úpravy přiděleného bytu na Francouzské 54 jako náhradních prostor za Francouzskou 84. 

( 26 )   Výborová schůze 5.2.1986 ve skladu TJ na Antonína Macka 2 

Byly dokončeny základní úpravy prostor Francouzská 54. Kelbl poděkoval s.Bártovi za obětavou práci 

při svépomocných úpravaách , které podstatně ulehčí práci výboru, i když neřeší zatím ztrátu učebny 

a vyklizení Francouzské 84. Dne 11.2.1986 přesídlí výbor do nových prostor. 

( 27 )   Výborová schůze 3.9.1986 v klubovně TJ, Francouzská 54. 

Slíbené úpravy klubovny Vranovská 3 nebyly ani zahájeny. 

( 28 )   Výborová schůze 1.10.186 v klubovně TJ, Francouzská 54 

Úpravy budoucí učebny na Vranovské 3 se zatím nepodařilo zajistit, PBH i ONV Brno III jsou zatím 

bezmocné, Kelbl se pokouší zajistit stavební firmu sám.   
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10. Medvědí chata od roku 1968 
 

Dříve sepsané vzpomínky si přečti v 3.díle Fotoknihy – Historie rekonstrukce Medvědí chaty. 

( 1 )   Výborová schůze 11.10.1967: Koupě ubytovacího objektu v Jeseníkách – samostatný objekt 

(chalupa) by sloužil především pro zimní pobyty členů jednoty, případně by se pronajímal i jiným 

jednotám. Prověřením této možnosti byl pověřen Ing. Tichák. 

( 2 )   Výborová schůze 8.11.1967: Koupě objektu v Jeseníkách se dále prověřuje. Nejvhodnější by byly 

objekty v okruhu Rabštejna. Naskýtá se určitá možnost koupě v Svobodíně. 

( 3 )   Výborová schůze 10.1.1968: metodik Ing. Tichák podal zprávu o vánočním zájezdu do Jeseníků 

na chatu Paprsek, dále pak o průběhu akce „Medvědí chata“.  … Výbor zplnomocňuje Ing. Ticháka 

k vyjednávání v této otázce s lesním závodem Hanušovice. 

( 4 )   Výborová schůze 14.2.1968: Akce Medvědí chata: vybavit Ing. Ticháka plnou mocí k disponování 

částkou do 15.000 Kč k zajištění objektu (z toho na chatu asi 5.000 Kč.) 

( 5 )   Výborová schůze 13.3.1968: místopředseda Ing. Tichák informuje o své cestě do Hanušovic  

ve věci Medvědí boudy. Od lesní správy v Hanušovicích zatím nedošla žádná zpráva. 

( 6 )   Výborová schůze 17.dubna 1968: Ing. Tichák zdůrazňuje nutnost osobního jednání, jak s lesní 

správou, tak i chatařem Novákem a navrhuje celkem 3 cesty,  o první již jedná, druhá by měla být 

autem asi 18.5.1968. 

( 7 )   Výborová schůze 17.4.1968: Dr. Zlámal – Připravit koncept smlouvy pro koupi Medvědí boudy. 

Zajistit osobní vůz Dr.Kocourka pro cestu do Hanušovic na 18.5.1968. 

( 8 )   Výborová schůze 6.5.1968: Spojit se telefonicky se s.Šupákem z Lesní správy Hanušovice a 

domluvit schůzku ohledně koupi Medvědí boudy. Zajistí Brychová. 

( 9 )   Výborová schůze 17.6.1968: Ing. Tichák vypracuje seznam prací, které mají být přednostně 

provedeny na Medvědí boudě a dodá je před 6.7.1968 Slavíkovi. Dr.Zlámal zajistí do 1.7.1968 

mikrobus (asi 12 osob) na cestu od Jeseníků. Brigáda na Medvědí boudě je ustavena na 6. a 

7.července 1968. 

( 10 )   Výborová schůze 8.7.1968: Úkoly na Medvědí boudě vzorně splnil oddíl Jiskra pod vedením 

J.Slavíka. Byly zahájeny stavební-údržbářské práce na objektu Medvědí bouda. Výbor se obrací na 

oddíly s naléhavou žádostí o brigádníky, abychom mohli chaty již letošní zimu využívat.  

Vedením brigád a přijímáním přihlášek byl pověřen Jan Slavík. O budoucnosti objektu bylo obsáhle 

diskutováno. Byla přijata alternativa dovolující pružné uzpůsobení okolnostem. 

( 11)   Výborová schůze 22.7.1968: Adaptaci provést tak, že v podkroví by byly dvě společné 

noclehárny (zhruba v současném stavu), v přízemí 2-4 pokojíky o kapacitě 3-4 lůžek a společenská 

místnost, dále kuchyň a eventuálně umývárna. Záchod umístit mimo prostor chaty. 

Adaptační práce řídit tak, aby do zimy byly provedeny tyto operace: 

- pokrytí střechy (bez vikýřů) plechovou střechou 

- odstranění prohnilých částí dřevěné konstrukce (srubu) a nahrazením novým dřevem (krov musí 

předcházet položení krytiny. 

- odstranění nežádoucích zásahů do dřevěné konstrukce stavby a rekonstrukce nosného systému 

stavby (základy, podezdívka, komíny). 

- provedení celkové izolace stavby proti spodní vlhkosti včetně betonového podlití. 

- uzavření stavby (okenice, dveře, ocelové závory). 

Výbor pověřil Jana Slavíka dozorem a vedením opravářských prací. 
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Výbor pověřil Ticháka, aby vypracoval urychleně stavební náčrtky, z nichž by byl patrný investiční 

záměr, podle těchto náčrtků vypracuje stavitel stavební výkresy a postup oprav. Podle těchto plánů je 

povinen J.Slavík postupovat. 

( 12 )   Výborová schůze 2.9.1968: J.Slavík podal zprávu o stavu úprav Medvědí boudy. Zatím bylo 

prostavěno a nakoupeno materiálu z cca 20.000 Kčs. Urychleně je nutno dokončit střechu a 

podezdění stěn. Ing.Tichák podnikne rovněž urychlené kroky (urgence v Šumperku u s. Šupáka) 

k dokončení právního převodu Medvědí boudy do našeho majetku. 

( 13 )   Výborová schůze 1.10.1968: Zlámal zajistil autobusy na Medvědí boudu na 14.9., 22.9. a 

5.10.1968. 

J.Slavík předložil bilanci účasti oddílů na Medvědí boudě. Konstatoval, že v oddílu Jiskra narůstá 

rozladění vyvolané tím, že ostatní oddíly se práce nezúčastní, ač budou chtít nepochybně jezdit na 

lyže také.  

( 14 )   Výborová schůze 5.11.1968: Jan Slavík doplnil přesný přehled brigád na Medvědí chatě: 

Oddíl I 
Mapsklub 

II Slávia Jiskra Kr. Pole turisté 

6.-7.7. 2 0 0 14 0 0 

27. – 2.8.  0 0 0 9 0 0 

7. – 8.9. 0 0 0 3 0 0 

14. – 15.9. 7 0 2 8 0 0 

5. – 6.10. 9 0 3 2 0 0 

12. – 13.10. 0 0 0 8 0 0 

19. – 20. 10. 3 0 0 5 0 0 

2.-  3.11. 0 0 0 4 0 0 

 

Medvědí chata: Střecha je pokryta a odstraněno její prohnutí, jsou vybetonovány a vyzděny základy, 

odstraněny prohnilé trámy a krovy, je hotová základní izolace. Nepodařilo se však zajistit osazení 

oken a dveří, takže chata nebude v zimě obyvatelná. Nouzové zabezpečení na zimu provede poslední 

letošní brigáda. Nouzové zabezpečení na zimu provede poslední letošní brigáda.  

Vázne přísun materiálu, pracuje se na obstarávání dřevotřískových desek. Tíživý je problém 

s dopravou. Všichni se shodují v tom, že by mělo být koupeno nebo pronajato do vlastní režie TJ 

nákladní auto, schopné i převozu osob. 

( 15 )   Výborová schůze 10.12.1968: 

J.Slavík oznamuje, že chata nebude tuto zimu vůbec přístupná, protože nebudou hotovy dveře a 

zasklena okna. Vyhlašuje Silvestr 69 na Medvědí chatě a žádá o spolupráci obstarávání materiálu. 

Výborová schůze 7.1.1969: J.Slavík oznamuje, že Medvědí bouda spí pod sněhem. Okna jsou hotova. 

Na jaře budou zasklena a namontována. 

( 16 )   Výborová schůze 4.2.1969: Pořízek navrhl, aby oddílu Jiskra byla poskytnuta finanční odměna 

za provedené práce na Medvědí boudě. Tichák připomněl zaměřovací práce Ing.Prcina na Medvědí 

boudě, které byly přehlédnuty. 

( 17 )   Výroční členská schůze 26.2.1969: L.Sýkora připomněl, že by bylo vhodné brzy provést před 

Medvědí boudy na TJ VHS a její pojištění. Myslí si, aby Tichák, který dříve při úpravách Medvědí 

boudy pomáhal odbornými radami, převzal stavební dozor. 

( 18 )   Výborová schůze 15.4.1969: Jan Slavík o Medvědí boudě: Byl odeslán návrh hospodářské 

smlouvy a dopis. Odpověď dosud nepřišla. 
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( 19 )   Výborová schůze 13.5.1969: Jan Slavík: Medvědí bouda byla zakoupena za 2688,60 Kčs včetně 

pozemku. Záležitost s vodní turbínou se jeví reálně – nutno počítat se zvýšením v rozpočtu. 

Usnesení: Brigádníci na Medvědí boudě dostanou 100 Kč na den (čistá částka).  

( 20 )   Výborová schůze 10.6.1969: Jan Slavík: Byla zakoupena turbína na Medvědí boudu za 9000 Kč. 

Slavík po domluvě Borkovcem vypracoval hrubý odhad na vnitřní vybavení Medvědí boudy, který činí 

60.000 Kč. Připomíná, že je nutné urgovat kupní smlouvu, což slíbil učinit Zlámal. Převod byl již 

proveden. 

Usnesení: Odměna brigádníkům na Medvědí boudě bude poskytována dle odvedené práce  (po 

provedené kontrole) a nikoliv 100 Kč za den.  

( 21 )   Výborová schůze 9.9.1969: Usnesení: Zájezdy zdarma budou formou odměny brigádníkům na 

Medvědí boudě. 

( 21 )   Výborová schůze 7.10.1969: Šťastný navrhl, aby se pro tuto zimu již zakoupilo 5 až 10 matrací 

na Medvědí boudu. Schváleno. 

( 22 )   Popis provedených prací z III.výroční zprávy za rok 1969 od Jana Slavíka: 

Na jaře 1969 se započalo po zimní  přestávce s adaptacemi v rozsahu, který uvádím: 

1.Vybetonování podlah v přízemí + izolace 

2.Dokončení melioračních prací kolem chaty 

3.Úprava terénu, vydláždění chodníku, postavení zídky. 

4.Postavena kůlna na dříví a veranda. 

5.Vykopána a vybetonována žumpa. 

6.Impregnační nátěr obvodových zdí. 

7.Zasazení a natření dveří a oken. 

8.Dozdění příček v přízemí. 

9.Omítky zdí. 

10.Položení podlah v prvním poschodí. 

11.Obložení stěn ve velké noclehárně v prvním poschodí. 

Rok 1970 

( 23 )   Výborová schůze 3.3.1970: J.Slavík: Je zapotřebí 6 brigád po 37 lidech na uvedení chaty do 

provozu. 

( 24 )   Výborová schůze 5.5.1970: J.Slavík: Medvědí boudu přebírá dočasně Miroslav Kelbl. Slavík 

předá Kelblovi peníze. Zlámal doporučil, aby s oddíly byla uzavřena nějaká dohoda ohledně brigád na 

Medvědí boudě. 

( 25 )   Výborová schůze 7.7.1970: M.Kelbl: Na Medvědí boudě byla dokončena první místnost.  

( 26 )   Výborová schůze 1.9.1970: M.Kelbl vyvěsí na nástěnku práci jednotlivých oddílů a žádá 

všechny oddíly, které se málo zapojily do prací na Medvědí boudě, aby toto napravily na brigádě 

konané ve dnech 18.-20.září 1970. 

( 27 )   Výborová schůze 1.12.1970: M.Kelbl: Medvědí chata je zazimována. Možnost ubytování pro 25 

lidí na Vánoční svátky. O pobyt požádal Mapsklub pro 15 lidí. 

( 28 )   Popis provedených prací z IV. výroční zprávy za rok 1970 od Miroslava Kelbla: 

1.Úplné dokončení malé noclehárny (Růžový salonek) v prvním poschodí – bez nábytku, obložení 

stěn, sestavení palandy, položení lina na podlahu. 
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2.Konečné nátěry oken a dveří. 

3.Úplné položení podlah v přízemí, nátěry 

4.Položení kachliček v kuchyni a předsíni. 

5.Dokončení omítek, vymalování. 

6.Obložení stěn a stropů v místnostech přízemí, částečné nátěry. 

7.Instalace všech topných těles (kamen) v chatě. 

8.Stavební práce na turbíně – dokončen výkop pro šachtu, odvodní kanál, vybudována polovina 

zadržovací hráze. 

9.Zajištění a doprava potřebného materiálu – cement, štěrk, škvára, desky, cihly, nábytek, zařízení 

vnitřní apod. 

( 29 )   Zpráva o výstavbě z V.výroční zpráva za rok 1971 od Jana Slavíka: 

V letošním roce se Medvědí chata stala dočasně součástí hospodářského zařízení Hippos od 1.4.do 

31.12.1971. Hippos nesl také náklady plynoucí z údržby a postupujícího vybavování chaty. Příslušné 

náklady krylo naše středisko Výškových prací začleněné rovněž do HZ Hippos. 

Náklady v Tj za 1.čtvtletí 1970 čilily cca 30.000 Kčs, Hippos investoval 83.000 Kč, celkem tedy bylo na 

Medvědí chatu vynaloženo 113.000 Kč v roce 1971. 

Výstavba a vybavení chaty bylo letos v zásadě dokončeno. Chaty může být celoročně používáno, její 

kapcita je 30 lůžek. Na příští roky zůstává dokončení výstavby elektrárny, sauny a lyžařského vleku. 

Dalším jablkem sváru byla otázka, zda turbína nebo agregát. 

( 30 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z VIII.výroční zprávy za rok 1974: 

Středisko řídil J.Slavík, který pokračoval v rozsahu nastoupeném v roce 1973. Chata byla využita o 

sobotách a nedělích maximálně, zvýšil se mírně i počet týdenních pobytů. Plánovaná instalace 

elektrického agregátu nebyla realizována v plném rozsahu, protože práce byly přerušeny příchodem 

zimy. Pozdní zahájení stavebních prací vyvolal nedostatek stavebního materiálu (dřevo). 

Zvýšení tržeb proti plánu způsobil nečekaný úspěch bufetu, jehož činnost byla zahájena koncem roku 

1973.  

( 31 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z IX. výroční zprávy za rok 1975: 

Až do 1.května 1975 spravoval středisko Dopravy a Medvědí chatu Jan Slavík, který k uvedenému 

datu odešel z Brna do Krkonoš. Medvědí chatu dostal do správy J.Šteflíček mladší s tím, že mu budou 

pomáhat pomocní správci aj. Šteflíček senior. 

Na chatě byla dokončena instalace elektroagregátu, elektrifikace a vybudována strojovna s dotací 

Městského výboru ČSTV v Brně. 

Do budoucna zůstávají otevřeny otázky vybudování vodní zdrže (= hráze) a elektrárny, výstavba 

sauny a gravitačního vodovodu, jakož i veřejnoprávní otázky s tím související. 

( 32 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z X. výroční zprávy za rok 1976: 

Středisko vedl po celý rok Jiří Šteflíček junior. Provoz vklouzl do normálních kolejí…  

Z plánovaných akcí výstavby vodovodu, záchodů, a turbíny nebylo realizováno nic, protože stavební a 

veřejnoprávní příprava těchto akcí se ukázala nad síly pověřených funkcionářů výboru TJ a tak 

nezbylo než odklad na rok 1977. 

( 33 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XI. výroční zprávy za rok 1977: 

V květnu 1977, po ukončení zimní sezony, se vzdal J.Šteflíček mladší správy Medvědí chaty, která byla 
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svěřena do péče Z.Blažka (Ji) a do konce roku zůstala v tržbách pozadu za loňskými výsledky, které 

stejně nebyly valné…  V roce 1977 jsme s dotací MěV ČSTV a díky práci brigádníků přivedli k chatě 

vodovod a pitnou vodou, který jsme však již v polovině prosince 1977 nechali zamrznout. 

Velká voda v srpnu spláchla základy vodního díla a ukončila diskuzi mezi přívrženci turbíny a 

naftového agregátu. Turbínu se však dosud prodat nepodařilo, ani koupit pozemek, na němž stojí 

naše diesel-elektrárna. 

( 34 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XII. výroční zprávy za rok 1978: 

Medvědí chatu spravoval v roce 1978 Zdeněk Blažek a již druhý rok se mu nepodařilo zvládnout letní 

sezonu, a proto ani nesplnil roční plán tržeb. V jeho prospěch nutno uvést, že na rozdíl od dopravy 

nedočerpal náklady, takže hospodaření Medvědí chaty skončilo malým finančním přebytkem. Ani to 

však není důvodem k radosti, protože příčinou je spíše zanedbaná údržba než pečlivé hospodaření. 

Z.Blažek si právem stěžuje na oddíly, které až na malé výjimky (oddíl I. a Jiskra), na Medvědí chatu ve 

svých plánech činnosti zapomínají. 

Budovatelský ruch na Medvědinci utichl, protože dostala přednost chalupa na Blatinách, takže se 

stěží podařilo připravit dřevo, uskladnit uhlí na zimu a provést havarijní opravu komínu. 

( 35 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XIII. výroční zprávy za rok 1979: 

Medvědí chatu spravoval až do prosince 1979 Z.Blažek a po něm byla svěřena Petru Ramplovi. 

Stanovený plán tržeb se sice nepodařilo splnit, za to se na nákladech podařilo ušetřit, také se na 

chatu nedoplácelo. 

( 36 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XIV. výroční zprávy za rok 1980: 

Medvědí chatu spravoval po celý rok P.Rampl a dosáhl nejvyšších výnosů v historii Medvědí chaty a 

to i za poměrně nepříznivé zimní sezony 1979/80. 

( 37 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XV. výroční zprávy za rok 1981: 

Medvědí chata pod vedením Petra Rampla překonala loňský rekord ve výnosech i zisku.  

Za úsilí a péči manželům Ramplovým a kolektivu pomocníků výbor upřímně děkuje. 

( 38 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XVI. výroční zprávy za rok 1982: 

Medvědí chata pod správou Petra Rampla překonala rekord v zisku a dosáhla druhého nejlepšího 

výsledku v počtu ubytovaných. Výbor děkuje manželům Ramplovým a kolektivu jejich pomocníků. 

( 39 )   Výroční zprávy za roky 1983 až 1985 nemají slovní zprávy o Medvědí chatě. 

( 40 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XX. výroční zprávy za rok 1986: 

Pokles zisku na Medvědí chatě způsobilo zlevnění noclehů pro členy a jejich vyšší podíl v zimní sezoně 

mezi návštěvníky chaty. Kromě toho došlo k náhradě části opotřebovaného vybavení – kamna, spací 

pytle apod. 

( 41 )   Zpráva o činnosti střediska Medvědí chata z XXI. výroční zprávy za rok 1987: 

Medvědí chatu uživí především týdenní pobyty a měli bychom jim ustoupit i ze svých zájmů, nebo 

aspoň slevit, jinak bude pro nás Medvědinec planým přepychem.  
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( 42 )   Přehled hospodaření Medvědí chaty 

Rok Náklady Výnosy Zisk Brigádnické hodiny Počet 
přeno-
cování 

Zdroj 
Výroční 
zpráva  
za rok 

1968 40.000   198 dnů  
Výr.zp. 1971  
 
Výpočet hodin: 
198 dnů x asi 
10hod za den (dle 
r.1970) = 1980 
hodin) 

0 1971 
str.14 a 
1974 str. 
12 

1969 107.300   6.220 hod 
Výr.zp. 1974. 
 
Výr.zp.1971 = 424 
dnů x asi 10 hod za 
den (dle r. 1970)=  
4240 hod = 
nesouhlasí. 

0 1971 a 
1974 

1970 103.200   2.710 hod 
Výr.zp. 1974 
 
Výr.zp.1971 = 271 
dnů x 10hod za 
den = 2.710 hodin  

0 1971 a 
1974 

1971 113.000   140 dnů x 10hod 
za den = 1.400 

0 1971 a 
1974 

1972 26.000 6.400 -19.600 2.800 770 1981 

1973 51.782 21.500 -30.282 2.100 2.129 1981 

1974 34.000 34.400 +400 2.200 2.217 1981 

1975 49.600 20.000 -29.600 1.200 2.105 1981 

1976 43.600 28.600 -15.000 1.800 2.539 1981 

1977 35.900 26.000 -7.900 700 2.087 1981 

1978 24.000 27.000 +3.000 600 2.023 1981 a 
1987 

1979 20.900 21.700 +1.700 500 2.121 1981 a 
1987 

1980 28.500 37.200 +8.700 300 1.904 1981 a 
1987 

1981 21.700 38.800 +17.100 200 2.240 1981 a 
1987 

1982 18.000 36.400 +18.400 200 2.271 1987 

1983 25.700 35.400 +9.700  2.164 1987 

1984 21.900 32.300 +10.400  1.947 1987 

1985 26.700 36.200 +9.500  2.010 1987 

1986 34.200 39.200 +4.900  2.640 1987 

1987 21.900 27.600 +5.700  1.626 1987 
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11. Chalupa Blatiny od roku 1976 
 

( 1 )   Výborová schůze 6.7.1976: Z.Zlámal sdělil, že vzniká záměr výboru zakoupit chalupu na 

Vysočině, kde by vzniklo další sportovní centrum. Výbor jmenoval komisi pro výstavbu, jako svůj 

poradní orgán ve složení: Ing.M.Štourač, M.Svítil, J.Šteflíček sen., Ing.Večeřová. Mluvčím komise ve 

výboru TJ bude Ing.Hana Večeřová. 

( 2 )   Výborová schůze 1.9.1976: Výbor vzal na vědomí zprávu předsedy Z.Zlámala o postupu jednání 

o koupi chalupy na Blatinách a pověřil ho podpisem kupní smlouvy. V této souvislosti doporučil 

kooptaci Ing.F.Doležala do komise TJ pro výstavbu a požádal Ing.Večeřovou , aby komise po 

prázdninové přestávce urychleně zahájila činnost. 

( 3 )   Výborová schůze 6.10.1976: Výbor schválil uzavření dohod mimo pracovní poměr s J.Bouškou – 

tesř údržbář a hlídač objektu TJ na Blatinách, s Ing.F.Doležalem – správcem chalupy a vedoucí stavby. 

( 4 )   Výborová schůze 3.11.1976: Plán výstavby na r.1977 a další léta není zatím vypracován. 

Záležitost považuje H.Večeřová pro sebe za příliš složitou a časově náročnou….a požádala výbor, aby 

po výroční konferenci byla z funkce uvolněna. Na rozpracovaném plánu výstavby zatím dále 

pokračuje Ing.Štourač a další členové komise pro výstavbu. 

( 5 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z X. výroční zprávy za rok 1976: 

Středisko „chalupa Blatiny“ bylo založeno v říjnu 1976, kdy TJ zakoupila na Blatinách velkou 

zemědělskou usedlost čp.33 za 123.000 Kčs. Vedení střediska převzal Ing. Ferdinand Doležal 

(Vysočina). Chalupa má být v průběhu 6-8 let přebudována svépomocí pro potřeby TJ a na přilehlém 

pozemku bude zřízeno horolezecké tábořiště, které již na jaře 1977 nahradí dosavadní tábořiště pod 

Drátníkem, zrušené správou Chráněné krajinné oblasti Žďárské vrchy. 

( 6 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XI. výroční zprávy za rok 1977: 

V průběhu roku 1977 se rozbíhala rekonstrukce objektu chalupy. Bylo zadáno zpracování projektu, 

byly sledovány a konzultovány všechny kroky projektanta, aby rekonstrukce vyhovovala v nejvyšší 

míře budoucímu poslání tohoto objektu. 

Pracovní iniciativa členů jednoty byla orientována převážně na práce, které bylo možno provádět bez 

projektových podkladů jako vyklizení prostorů, výkopy starých podlah některých místností, osekání 

starých omítek a práce spojené s přípravou staveniště. Kromě toho byla podle dílčího projektu 

vybudována žumpa o obsahu cca 45 m3, do které budou svedeny odpady sociálních zařízení a 

umýváren. Práce na chalupě Blatiny si vyžádaly téměř 2550 brigádnických hodin členů jednoty. 

( 7 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XII. výroční zprávy za rok 1978: 

V roce 1978 to začalo s rekonstrukcí chalupy na Blatinách doopravdy a mnohé členy TJ to překvapilo 

– v Brně i na Vysočině. Vznikla řada debat a názorů, že takovou výstavbu jsme vlastně nechtěli, že 

nám chalupa stačila, jak byla, že až z ní bude hotel, tak odtud vyžene špinavého horolezce vrátný. 

Výbor zastává názor, že špinavý horolezec by měl být vyhnán i z přírody, protože i tam plodí špatný 

názor veřejnosti o nás a budí odpor… 

V roce 1979 nutno dokončit práce, v nichž nás zaskočila zima: obklady, okna a dokončení instalace 

v umývárnách a na záchodech, zakrytí žumpy a trativod k dešťové kanalizaci. Z letošních prací je to 

rekonstrukce zdroje pitné vody a střecha nad velkou noclehárnou včetně stropů a komínu kotelny. 
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( 8 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XIII. výroční zprávy za rok 1979: 

V chalupě na Blatinách se rekonstrukční práce rozvinuly proti záměrům výboru příliš do šíře, takže 

objekt se stal dočasně téměř neobyvatelným. Způsobily to nepravidelnosti v dodávkách materiálu a 

nedostatek odborných pracovníků. I příliv brigádníků byl značně nepravidelný, což způsobilo značné 

těžkosti organizátorům výstavby. Brigád se zúčastnilo 308 členů ze 492 a celý stanovený úvazek 

splnilo pouze 278 členů. Současný stupeň rozestavěnosti skýtá naději, že v zimě 1981 může chalupa 

poskytnout opět alespoň nouzové ubytování. 

( 9 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XIV. výroční zprávy za rok 1980: 

Rekonstrukční práce na Blatinách pod vedením dvojice Slavík – Šteflíček výrazně pokročily. 

Nepodařilo se však splnit vstupní záměr, aby na zimu byla zpřístupněna alespoň jedna ze dvou 

rozestavěných velkých nocleháren. Příliv brigádníků nebyl dostatečně pravidelný a zejména o 

prázdninách zcela nedostatečný, s čímž výbor nepočítal. Při návalech na podzim se pak nedařilo jejich 

pomoci racionálně využívat, mimo jiné i proto, že vzrostl podíl odborných řemeslných prací. Hlavní 

obrat ve využitelnosti rozestavěné chalupy očekáváme v roce 1981. 

( 10 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XV. výroční zprávy za rok 1981: 

Tíhu odpovědnosti při rekonstrukci na Blatinách převzal tandem Slavík-Šteflíček, materiál a 

řemeslníky zajišťoval „komisař“ Dočkal (Pozn. měl a snad dosud má chalupu v Krátké) a všechny živila 

Naďa Šteflíčková zvláště výživnou brigádnickou polévkou. V roce 1981 byl dokončen poslední komín, 

dodělaly se střechy, dokončila se vodoinstalace a zahájilo se zateplování podkroví. Byla prostavěna 

rekordní částka 210.000 Kčs. Brigádnický úvazek 15 hodin v roce 1981 odpracovalo 250 členů, asi 100 

členů zaplatilo finanční náhradu a 150 členů z TJ odešlo nebo se omluvilo. 

( 11 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XVI. výroční zprávy za rok 1982: 

Na Blatinách byla v roce 1982 konečně dohotovena noclehárna v hlavní budově a objekt byl uzavřen 

novými vraty. Chalupa byla poprvé na zimu 1982/83 uvedena do provizorního provozu, na jaře 1983 

bude ovšem zase uvedena do klidu, aby výstavba mohla pokračovat. 

( 12 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XVII. výroční zprávy za rok 1983: Bez popisu. 

( 13 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XVIII. výroční zprávy za rok 1984: 

Stále klesá počet členů, kteří brigádnický úvazek odpracují, a přibývá těch, kteří zaplatí finanční 

náhradu. Chalupa je zčásti využitelná ke sportovní činnosti a zatím překvapuje nízké využití v zimě. 

V létě 1984 došlo v uhelně k samovznícení briket, požár zlikvidovali požárníci ze Sněžného. Objekt 

nebyl poškozen, vznikla jen malá škoda. 

( 14 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XIX. výroční zprávy za rok 1985: 

Vzrostl počet členů, kteří zaplatí finanční náhradu místo odpracování brigádnického úvazku, vrostl 

počet členů, kteří žádají o zproštění brigádnického úvazku a jejich argumentace je spíše výmluvou než 

omluvou. Kleslo množství i kvalita odvedené práce. Musíme dosáhnout obratu nebo chalupu nikdy 

nedostavíme. 

( 15 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XX. výroční zprávy za rok 1986: 

Na Blatinách dále poklesl počet odpracovaných hodin. Byla dokončena jídelna, rozpracovány 

noclehárny nad kotelnou a projekčně připravena instalace akumulačních kamen. Na rok 1987 

připravena nová organizace brigád i využití Blatin. Výbor předpokládá v roce 1987 jen malé brigády, 
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za to však po všechny víkendy ve stavební sezoně, předpokládá dokončení nocleháren nad kotelnou a 

instalaci části aku-kamen. 

( 16 )   Zpráva o činnosti střediska Blatiny z XXI. výroční zprávy za rok 1987: 

V roce 1987 byla chalupa uvedena do celoročního provozu, protože postup výstavby dovolil současné 

ubytování sportovců i brigádníků. Během stavební sezony byly dokončeny noclehárny ve zbývajících 

křídlech 1.podlaží a vybaveny akumulačním vytápěním. 

 

( 17 )   Náklady rekonstrukce Blatiny z XXI. výroční zprávy za rok 1987: 

 

Rok  Náklady Dotace Výnosy Brig.hodiny Přeno-
cování 

Práce 

1976 125.000 0 0 0 0 Kupní cena 

1977 80.200 35.700 0 1.500 0 Výkop žumpy 

1978 215.800 74.400 1.800 6.800 0 kanalizace 

1979 189.500 132.000 4.400 6.200 0 Stropy+příčky 

1980 114.600 67.200 17.800 6.600 0 Komíny+střecha 

1981 209.800 124.900 34.000 6.300 0 Položení eternitu 

1982 156.800 105.100 14.100 6.350 0 Velká noclehárna 

1983 82.300 46.000 15.800 4.660 0 Malá noclehárna 

1984 97.700 48.800 29.100 4.080 0 Klubovna+krb 

1985 68.900 0 18.300 3.480 0 kuchyně 

1986 158.600 0 38.500 3.390 0 jídelna 

1987 89.400 0 30.700 3.660 2.000 I.posch.+el.otop 

Celkem 1.588.600 634.100 204.500 52.410   
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12. Pracovali pro výbor a členy jednoty 
V řízení chodu TJ pomáhali další dobrovolní a placení funkcionáři. 

Jména funkcionářů od roku 1967 do roku 1974 nebyla uváděna ve Výročních zprávách. 

( 2 )   V roce 1975 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák. 

Pokladní    J.Kubištová (po Čapkové a Kopecké), 

Vedoucí dopravy   Z.Sitta (po odchodu J.Slavíka), 

Správa Medvědí chaty   J.Šteflíček (po odchodu J.Slavíka) 

Správa kluboven   M.Kelbl, Škorpíková ( provdaná Ramplová) úklid na Francouzské, 

                                                         Kocourek úklid na A.Macka. 

Inkaso zájezdů    Z.Nováková (po H.Ambrosové) 

Skladník    P.Driml, M.Linhart ( po I.Štamberovi) 

Ústřední nástěnka   J.Kotas 

( 3 )   V roce 1976 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Správa Medvědí chaty  J.Šteflíček junior 

Správa chalupy Blatiny  Ferdinand Doležal 

Vedoucí dopravy  Z.Sitta 

Inkaso zájezdů   Z.Nováková 

Konto 40/3   J.Bílý 

Sklad materiálu TJ  P.Driml, J.Plášek 

Knihovna   H.Šigutová 

Distribuce časopisu Hotejl O.Pavelová, J.Kadenková 

Ústřední nástěnka  J.Kotas 

Správa kluboven  M.Kelbl 

( 4 )   V roce 1977 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Správa Medvědí chaty  Z.Blažek 

Správa chalupy Blatiny  Ferd.Doležal 

Vedoucí dopravy  M.Svítil 

Inkaso zájezdů   G.Řehůřek 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  P.Driml, J.Plášek 

Knihovna   D.Voráčková 

Distribuce časopisu Hotejl D.Voráčková 

Ústřední nástěnka  J.Kotas 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 5 )   V roce 1978 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 
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Správa Medvědí chaty  Z.Blažek 

Správa chalupy Blatiny  Ferd.Doležal 

Vedoucí dopravy  M.Svítil 

Inkaso zájezdů   G.Řehůřek 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  P.Driml, J.Šmíd 

Knihovna   D.Valentová, Z.Požárová 

Distribuce časopisu Hotejl O.Krejčí, D.Kaderková 

Ústřední nástěnka  J.Kotas 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 6 )   V roce 1979 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  v roce 1979 neobsazeno 

Vedoucí dopravy  L.Kubíček 

Inkaso zájezdů   A.Konečná 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 7 )   V roce 1980 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  L.Kubíček 

Inkaso zájezdů   I.Pospíšilová 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Materiálový účetní  J.Cetl 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 8 )   V roce 1981 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Inkaso zájezdů   I.Pospíšilová 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy  K.Chrobáček 
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Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 9 )   V roce 1982 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Mladší účetní   A.Řehůřková 

Inkaso zájezdů   G.Řehůřek 

Matrikář   J.Rychnovský 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády K.Chrobáček 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 10 )   V roce 1983 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Mladší účetní   G.Řehůřek 

Matrikář   J.Rychnovský 

Inkaso zájezdů   B.Kopecká, V.Mališová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády K.Chrobáček 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  V.Houdek 

( 11 )   V roce 1984 pracovali: 

Účetní     O.Dvořák 

Pokladní   J.Kubištová 

Mladší účetní   G.Řehůřek 

Matrikář   J.Rychnovský 

Inkaso zájezdů   J.Baxantová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády D.Bohatová 
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Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  M.Bárta 

( 12 )   V roce 1985 pracovali: 

Účetní     A.Řehůřková 

Pokladní   J.Kubištová 

Matrikář   J.Rychnovský 

Inkaso zájezdů   J.Baxantová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   N.Šteflíčková 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády D.Bohatová 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  M.Bárta 

( 13 )   V roce 1986 pracovali: 

Účetní     A.Řehůřková 

Pokladní   J.Kubištová 

Matrikář   J.Rychnovský 

Inkaso zájezdů   J.Baxantová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   Z.Balcarová 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády E.Hnátková 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  M.Bárta 

( 14 )   V roce 1987 pracovali: 

Účetní     A.Řehůřková 

Pokladní   J.Kubištová 

Matrikář   J.Rychnovský 

Inkaso zájezdů   J.Baxantová 

Správa Medvědí chaty  P.Rampl 

Správa chalupy Blatiny  J.Slavík 

Vedoucí dopravy  P.Cihlář 

Konto 40/3   Z.Balcarová 

Sklad materiálu TJ  M.Kelbl, J.Šmíd 

Pracovní smlouvy a brigády M.Černošek 

Knihovna   D.Valentová 

Správa kluboven  M.Bárta  
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13. Dva citáty z výročních zpráv na závěr 
 

( 1 )   První citát je z druhé strany XV.výroční zprávy za rok 1981: 

Číslo XV na výroční zprávě signalizuje, že se blíží naše třetí „kulaté“ výročí: v červnu 1982 uplyne 

patnáct let od založení TJ Vysokohorské sporty Brno. Z našich pěti set členů je plných 60% v TJ kratší 

dobu než 2 roky a ubývá těch, kteří stáli při založení jednoty. Nejvíce teď záleží na tom, jak si při 

střídání generací dokážeme předávat štafetu zkušeností a důvěry. 

Z naší organizace se stal průchozí dům, do kterého ročně přichází asi 100 členů a stejný počet je 

ročně opouští. Hlavní fluktuace obstarávají vysokoškoláci, kteří u nás po příchodu do Brna nastupují, 

po dobu studia sportují a po ukončení studia odcházejí, často bez nejformálnějšího rozloučení, 

kterým je odhláška z TJ. 

Polovina našich oddílů si toho zatím nepovšimla a tak nám zestárly natolik, že již nejsou schopny 

přijímat absolventy školních skupin, kteří jsou pro ně příliš mladí a cizí. Nejsou schopny se o ně 

postarat a vytvořit jim přiměřené sportovní zázemí. Samy se tak odsoudily k zániku. Výbor TJ proto ve 

vlastním zájmu musí podpořit vznik oddílů nových a nedopustit, aby se v nich tato chyba opakovala. 

( 2 )   Druhý citát je ze sedmé strany XXI. výroční zprávy za rok 1987: 

V roce 1987 se potvrdil pokles sportovní aktivity v naší členské základně a spojil se navíc pokles počtu 

členů. Máme v TJ dvě vrstvy sportovců. Stálé kmenové členy, kteří stárnou a přestávají sportovat a 

mladé fluktuanty, kteří mezi nás přicházejí na pár let, kteří se snaží prožít mezi námi lacino a bez 

práce. Mělo by nás napadnout něco, co nám přivede do jednoty mladé kmenové členy, ochotné pro 

společnou věc se i zapotit. Nebo takové lidi vychovat. 

Medvědí chatu uživí především týdenní pobyty a měli bychom jim ustoupit i ze svých zájmů, nebo 

aspoň slevit, jinak bude pro nás Medvědinec planým přepychem. 

Výstavba na Blatinách dokončila 10. rok a chýlí se ke konci. Začínáme zkoušet, jak se toho objektu 

naučíme využívat. Postavili jsme a máme Blatiny a budeme je provozovat a udržovat. Koho taková 

vedlejší činnost ruší nebo dokonce provokuje, je v naší organizaci na nepravém místě a měl by co 

nejrychleji přestoupit do oddílu, kde chalupu nebo chatu nemají. 

Autobus pomalu končí svou životní dráhu a jezdí špatně vytížen. Nyní, kdy nám naštěstí odešli a 

odcházejí pasažéři, na které se čekalo u hospod s odjezdem a jejichž slovník jazyka českého odradil 

usedlejší cestující, máme možnost usadit na uvolněná místa sportovce méně výkonné, za to 

oddanější naší TJ a jejím budovatelským tradicím. Dostavíme-li Blatiny, začneme šetřit a vydělávat na 

nový autobus. Není důvodů se domnívat, že stejnou prací nelze získat peníze i na úhradu výdajů 

spojených s vycestováním na Pamír či jinam. 

S pozdravem Tobě, kdo jsi dočetl historii až do konce. 

                                                                Otík a Martin 


